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Občan
          

Tiskovina                                                                         Poštnina plačana pri pošti 2253 Destrnik

Pisani svet Urbančanov

Napolnimo te 
naše dneve z dobrim delom, 

iskrenimi nameni, veseljem in 
zaupanjem v prihodnost. Obogatimo 

jih s prazniki, ki nas vedno povežejo in 
spomnijo, da smo pomembni drug drugemu. 

S to mislijo bi želel voščiti vsem ženskam, 
mamam ob njihovem prazniku dnevu žena in  
materinskem dnevu. 

Vam občanom in vsem ljudem dobre volje 
pa želim blagoslovljene prihajajoče 

velikonočne praznike.

 Župan, OS, občinska uprava 
z režijskim obratom
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Občan 
            Pisani svet Urbančanov

V jubilejnem letu se bomo srečali petkrat

Izdajatelj: Občinski svet Občine Destrnik
Uredništvo: Zmagoslav Šalamun, Tadej 
Urbanija, Tanja Hauptman in Nina Zorman.
Glasilo prejemajo vsa gospodinjstva v občini 
Destrnik brezplačno.
Medij OBČAN - GLASILO OBČINE DESTRNIK 
je vpisano v razvid medijev pod zaporedno 
številko 275.
Naslov uredništva: OBČAN, Vintarovci 50, 2253 
Destrnik.
Telefon: 02 761 92 50
Telefaks: 02 761 92 52
E pošta: obcan@kreativne-resitve.eu
Časopis OBČAN izhaja v nakladi 920 izvodov.
Prva številka časopisa Občan je izšla 25. julija 
1996.
Odgovorni urednik: Zmagoslav Šalamun
Lektorica: Bojana Kolenko
Zasnova, celostna podoba, oblikovanje in 
elektronski prelom: Pika, Zmagoslav Šalamun, 
s.p., http://www.kreativne-resitve.eu, 
070 670 740.
Tisk: Evrografis d.o.o., Puhova ulica 18, 2000 
Maribor.
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an Drage bralke, spoštovani bralci, 

piše se leto 2016, kar pomeni, da smo zakorakali v 20. leto izdajanja 
vašega in našega časopisa Občan. Pravkar berete 199. številko. 
Verjamem, da ga eni z veseljem prebirate, drugi ga le prelistate,  tretji 
pa ga od prihodu odložite v zeleno posodo z rdečim pokrovom. Tako je 
tudi prav, saj pravijo, da še bog ni za vse. Vsekakor si v uredništvu želimo 
večji odziv vas, dragi bralci in bralke, da bi s prispevki in fotografijami 
sooblikovali vaš in naš časopis.
V naši deželici na sončni strani Alp je vedno aktualna tema tudi 
novinarska neodvisnost. Tudi to, kot marsikaj drugega, si pač razlagamo 
vsak po svoje. O neodvisnosti imam pač svoje mnenje – noben novinar 
ni popolnoma neodvisen, ker ima lastno mnenje, in če ne od drugega, 
je odvisen od sogovornikov, oglaševalcev ali financerjev. Velikokrat 
mi stanovski kolegice in kolegi očitajo, da urejam občinsko trobilo, v 
katerem pišemo samo o tistih, ki so na oblasti. Takšnim provokacijam se 
samo nasmejim, ker nekaterih stvari še vedno ne razumem. 
Če uslužbenka/uslužbenec občinske uprave za Občana napiše članek o 
občinskih investicijah, je to župansko trobilo. Če pa novinarka lokalnega 
ali regijskega tednika, ki niti natančno ne ve, kje občina je, še manj, kje 
se izvaja investicija, pošlje vprašanja županu, na katera odgovori ista 
zaposlena v občinski upravi, novinarka pa naredi le »copy/paste«, je to 
profesionalen in neodvisen novinarski pristop. Očitno smo v tej deželici 
pomešali še kaj drugega in ne samo jabolk in hrušk. Zagotovo se mi 
zdi članek, objavljen v občinskem glasilu, bistveno bolj neodvisen, saj 
bralec po avtorju vidi, da je članek nastal v občinski upravi in lahko 
podane informacije jemlje z rezervo ter jih preveri še drugje. Ko pa 
FDV-jevsko pero naredi »copy/paste«, bralec ne ve, da je članek nastal 
v občinski upravi, in je v primeru, da so v njem napake, bistveno bolj 
zavajajoč. 
Še vedno menim, da občani potrebujejo domač, lokalni kanal 
obveščanja, ki objavi tudi »majhne« novice, ki se zgodijo najožjim 
družbenim skupinam. Občinski časopis je kronika časa in kraja, ki je 
še kako pomembna za bodoče rodove, saj poslanstvo Občana ni samo 
suhoparno posredovanje informacij, ampak ohranjanje lokalne kulture 
in povezovanja občanov, ki živijo v lokalni skupnosti. Skoraj prepričan 
sem, da si občani zaradi vse bolj odtujenega modernega načina 
življenja želijo bolj domače, lokalne informacije, saj se jih te neposredno 
tičejo. Dejstvo je, da iz večjih množičnih medijev praviloma ne moremo 
razbrati novic, ki bi se dotikale prav najožjih družbenih skupin, razen v 
primeru, ko gre za kakšno izrazito negativno novico. Svet je postal velika 
globalna vas, saj lahko vsak trenutek izvemo, kaj se dogaja na drugem 
koncu planeta, hkrati pa  velikokrat ne vemo, kaj se dogaja pred našim 
pragom ali na drugem koncu vasi. 
Zato menim, da je Občan pomemben komunikacijski kanal, ki pa se 
zaradi varčevanja oglaša vedno bolj poredko. Tako so občinski svetniki 
že v lanskem letu sklenili, da vas bo Občan obiskal samo šestkrat letno. 
V letošnjem letu se bomo, zaradi varčevanja, srečali samo petkrat. Torej 
danes, pred občinskim praznikom v začetku maja, sredi julija, sredi 
septembra in pred božično-novoletnimi prazniki. 
Vabljeni k sodelovanju!

                                                                    Odgovorni urednik
                                                            Zmago Šalamun, dipl. inž. med. kom.  (UN)
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Smo v času inventur in občnih zborov, na katerih se pregleda 
lansko delo in podajo poročila o uresničitvi zastavljenih nalog. 
Prav je, da se še enkrat ozremo v lansko leto in izpostavimo 
opravljene naloge oziroma omenimo lanske pridobitve v občini. 
Najpomembnejši dosežek je zaključek projektov na južnem 
pobočju pri osnovni šoli, ki ga zaključuje zgrajen 6-oddelčni 
nizkoenergetski vrtec, sofinanciran iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj, razvojne prioritete »Razvoj regij«, »Regionalni 
razvojni programi«.

Izvedena je bila rekonstrukcija ceste v Svetincih, v dolžini 1050 m.
Nikakor ne smemo pozabiti na prispevek k društvenemu življenju, 
saj je občina zagotovila prostore vsem društvom. 

Kljub velikim negotovostim okrog glavarine (v višini 522 evrov) je 
sprejet proračun za leto 2016, v katerem so načrtovani prihodki 
v višini 3.105.924 evrov in odhodki v enaki višini. Pomembno pa 
je, da je višina investicijskih sredstev 576.379 evrov, tako da bo 
zadržan tempo razvoja občine.
Obnovljeno ali zamenjano je celotno ogrevanje javnih objektov 
skozi javno-zasebno partnerstvo in prihranke iz obnovljivih 
virov energije. V okviru projekta Energetsko pogodbeništvo v 
objektih občine Destrnik je Petrol z Občino Destrnik podpisal 
pogodbo za izvajanje storitev energetskega pogodbeništva za 
zagotavljanje prihrankov energije in oskrbe z energijo v objektih 
občine. Koncesijo storitev energetskega pogodbeništva bodo 
vse do leta 2038 izvajali za objekte osnovne šole Destrnik, vrtca 
Destrnik, Volkmerjevega doma kulture, občinske stavbe Destrnik 
in zdravstvenega ter gasilskega doma. Prihranke dosegajo s 
postavitvijo sistema toplotnih črpalk, ki preko geosond izkoriščajo 
energijo zemlje. Naložba v izgradnjo sistema ogrevanja (v 

vrednosti 360.000 evrov) je v celoti investicija konzorcija. Stroški 
občine obsegajo celotno izpeljavo JZP z investicijsko in s pravno 
dokumentacijo, odvoz  odpadkov ter  ureditev  določenih 
gradbenih del na zunanji površinah.

Namesto javnega podjetja Režijski obrat Občine Destrnik

Po prenehanju delovanja podjetja Gradnje Destrnik je spomladi 
dela pri vzdrževanju občinskih cest, javne razsvetljave in javnih 
površin prevzel Režijski obrat Občine Destrnik.

V letu 2015 so bila izvedena naslednja dela: odvod meteorne 
kanalizacije s ceste v naselju Jiršovci pod Malekom, v Destrniku na 
zemljišču Hauptman in v Janežovcih pred Karom, krpanje ceste v 
Jiršovcih nad Brunčičem ter v Doliču pod Krambergerjem. Sprotno 
so potekali čiščenje kanalet, muld, jaškov, vtokov in odtokov na 
obcestnih jarkih, košnja trave, odstranjevanje zarasti ob cestah, 
čiščenje košev, izobešanje zastav, vzdrževanje pokopališča ter 
javne razsvetljave, sodelovanje v spomladanski čistilni akciji, 
urejanje pločnika v Vintarovcih, vzdrževanje zemljišča ob šoli 
in vrtcu, na gramozne ceste je bilo prepeljanih dobrih 600 m3 

gramoza … V času zimske službe je režijski obrat namestili 
potrebne snežne količke, posode s posipnim materialom in skupaj 
z zunanjimi izvajalci skrbel za pluženje cest. Za nemoteno delo so 
bili nujni menjava traktorske kose, nabava osebnega avtomobila 
Dacia, poltovornega avtomobila KIA in osebnega avtomobila 
Berlingo.

Občina  se je v tem času  prijavila   na štiri  razpise za pridobitev  
dodatnih  sredstev  proračuna

1. SOFINANCIRANJE PO 23. ČLENU ZFO-1
Tudi letos bo Občina Destrnik izvedla kar nekaj investicij v 
cestno infrastrukturo, in sicer novogradnje ter tudi modernizacije 
obstoječih cest in kanalizacijskega omrežja. V letošnjem letu je 
Ministrstvo za gospodarski razvoj in tehnologijo razpisalo sredstva 
po ZFO-1 po 23. členu za leti 2016 in 2017. Občina Destrnik  ima 
pripravljen projekt in pridobljeno gradbeno dovoljenje izgradnjo 
kanalizacije Janežovski Vrh, Mihelič–Kramar. Kanalizacija se 
priključuje na že obstoječo sekundarno kanalizacijsko omrežje 
in na obstoječo čistilno napravo v Janežovcih. V popisih del 
za izvedbo je zajeta fekalna kanalizacija v dolžini 1400 m in 
predvidenih 25 priključkov. Uredili bi tudi cesto v dolžini 1000 
m, javno razsvetljavo in vodovod. Investicijo bi začeli izvajati v 
prvi polovici leta 2016 in jo zaključili do 30. 9. 2017. Predvidena 

Pred nami je leto napora za pridobivanje dodatnih sredstev 
proračuna Občine Destrnik
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investicija je opredeljena v občinskem NRP-ju za leti 2016 in 2017. 
Vrednost projekta znaša iz projektantskih popisov 356.399,00 
evrov z DDV. Projekt bo financiran v okviru dvoletne investicije.

2. PRIJAVA NA JAVNI RAZPIS INTERREG
Občina Destrnik se je v letu 2016 prijavila na program sodelovanja 
Interreg V-A Slovenija–Avstrija, ki je nadaljevanje sodelovanja, ki 
se je začelo sredi devetdesetih let v trilateralnih in bilateralnih 
sestavah (programi čezmejnega sodelovanja Avstrija–Slovenija–
Madžarska, Slovenija–Madžarska–Hrvaška in Slovenija–
Madžarska). Občina Destrnik se je prijavila s projektom Eko vas, 
Park odličnosti. S tem bi občina pristopila k postavitvi  parkov 
odličnosti v Podonavju. Park ekološke vasi  bi zavzemal okrog 8 
ha, prikazoval pa bi tradicijo skupnih značilnosti v Podonavju. 
Projekt bi pripomogel k ustvarjanju novih zelenih delovnih 
mest,  vključevanju lokalnega prebivalstva in strategiji za zaščito 
blagovne znamke. 

V projekt je  vključenih več partnerjev  iz Slovenije, Občina Destrnik 
in Univerza v Mariboru, Srbija, občina Zasavica , Romunija, Avstrija 
in Hrvaška, mesto Obrovac. 

Predvidena sredstva, ki  bi jih lahko pridobila občina, bi znašala 
okrog 1.100,000 evrov.

3. PRIJAVA NA JAVNI RAZPIS SLOVENIJA–HRVAŠKA

Občina Destrnik se je na istem projektu prijavila na 
Prednostno os 3: Zdrava, varna in dostopna obmejna območja 
s projektom:

– reševalne službe: izenačenje veščin in spretnosti med 
poklicnimi ter prostovoljnimi člani civilne zaščite, gasilskimi 
društvi in drugimi reševalnimi enotami, izboljšanje spretnosti 
ter timskega dela za skupno pripravljenost in odziv na čezmejne 
nesreče; 

a) priprava strokovnih podlag za pripravo vsebine – zdravstveno 
področje,
b) izvedbeni načrti reševanja po posameznih krajih brez obveze 
občinskih meja (področje podeželja): občine Destrnik, Dornava, 
Gorišnica, Cirkulane, Cestica, Petrijanec, Trakoščan,
c) priprava načrta obveščanja v primeru kapi – infarkta,
d) na podlagi dobrih praks prenos izkušenj gasilcev iz Bistrice 
ob Dravi na vodilne kadre (predsedniki gasilskih društev, župani, 
ravnatelji),
e) izvedba strokovnih usposabljanj in opremljanja s sredstvi za 
vsa prostovoljna gasilska društva na tem področju

4. PRIJAVE NA RAZPISE POGODBENEGA PARTNERSTVA LAS 
BOGASTVO PODEŽELJA OB DRAVI IN V SLOVENSKIH GORICAH

Pogodbeno partnerstvo LAS Bogastvo podeželja ob Dravi in 
v Slovenskih goricah je bilo s podpisom partnerske pogodbe 
ustanovnih članov pogodbenega partnerstva ustanovljeno 1. 10. 
2015. Pogodbeno partnerstvo je 28. 1. 2016 na volilni skupščini 
izvolilo svoje organe. Za vodilnega partnerja za obdobje do 
2023 je bilo izbrano Društvo Bogastvo podeželja ob Dravi in 
v Slovenskih goricah, ki je že v preteklem obdobju opravljalo 
funkcijo Lokalne akcijske skupine (LAS) Bogastvo podeželja ob 
Dravi in v Slovenskih goricah.

Sredstva, namenjena izvajanju pristopa CLLD, pokrivajo vsa v 
uredbi navedena tematska področja, ki so: ustvarjanje delovnih 
mest, razvoj osnovnih storitev, varstvo okolja in ohranjanje narave 

ter večja vključenost mladih, žensk in drugih ranljivih skupin, v 
skupni vrednosti znašajo 1.736.059 evrov. Vodilni sklad za LAS 
Bogastvo podeželja ostaja EKSRP.  ERRS se bo izvajal na območjih, 
ki bodo opredeljena v pravilniku o drugih urbanih območjih. 

Občina Destrnik pripravlja projekte, s katerimi se bo prijavila na 
javne pozive LAS in skušala pridobiti čim več sredstev, ki jih bo 
namenila razvoju občine.

Črpanje sredstev iz RRP 2014–2020 – REGIJA PODRAVJE

Občina Destrnik je vključena v predlog regijskega projekta 
Celovita oskrba Spodnjega Podravja s pitno vodo, vključno 
z obnovo vodovodnega sistema. Znanstveno-raziskovalno 
središče Bistra Ptuj se je prijavilo s predlogom projekta za dogovor 
za razvoj regije, na podlagi katerega bo v prihodnjih dneh 
sledil teritorialni dialog med regijo in pristojnimi ministrstvi za 
neposredno potrditev projekta. V občini je nujno začeti z obnovo 
dotrajanega vodovodnega sistema.

Za celotno programsko obdobje 2014–2020 občinska uprava 
pripravlja dokumentacijo za različne projektne predloge, ki smo 
jih oddali za razvoj regije. Glede na razvojne prioritete občine in 
pogojev za črpanje sredstev se bodo našteti projektni predlogi 
seveda sproti dopolnjevali. S pridobljenimi sredstvi na razpisih 
bomo bistveno prispevali k dodatnemu dvigu kakovosti življenja 
na območju občine.

Projekti v pripravi: PROJEKT ŠIROKOPASOVNE KOMUNIKACIJE 
V PROSTOR, IZGRADNJA KANALIZACIJSKEGA OMREŽJA V 
OBČINI DESTRNIK, SOFINANIRANJE MALIH ČISTILNIH NAPRAV, 
ENERGETSKA SANACIJA JAVNIH STAVB, ENERGETSKO UČINKOVITA 
PRENOVA JAVNE RAZSVETLJAVE, CESTNO IN KOLESARSKO 
OMREŽJE, POSLOVILNA VEŽICA, ŽARNA POLJA TER PODPORNI 
ZID PRI POKOPALIŠČU, ŠPORTNO-REKREACIJSKI CENTER TERME 
GAJA, UREDITEV VODOTOKA ROGOZNICE …

Pripravljenost projektov za fekalno kanalizacijo

V občni imamo zgrajeno čistilno napravo za 650 enot. Do nje je 
zgrajeno sekundarno omrežje v skupni dolžini 13,96 km, s tremi 
prečrpališči. Zgrajeno omrežje zagotavlja priključke na fekalno 
kanalizacijo 213 objektom. Tako je zagotovljen priklop v delu 
naselja Destrnik, v delu Doliča, Janežovcev in Janežovskega Vrha, 
v pretežnem delu Vintarovcev ter v delu Zasadov.
Občina  ima pripravljene načrte za izgradnjo fekalne kanalizacije 
ali pa so že v teku:

- za pretežni del Drstelje, s čistilno napravo in približno 3,2 km 
sekundarnega kanalizacijskega omrežja z dvema prečrpališčema. 
Na ČN bi bilo priklopljenih okrog 52 objektov;
- za del Janežovskega Vrha, s priključitvijo na obstoječo 
sekundarno kanalizacijsko omrežje, ki se navezuje na ČN 
Janežovci, v dolžini okrog 1,4 km. Na novo zgrajeno omrežje bi 
bilo priključenih okrog 25 objektov;
- za del Placarja, s priključitvijo na kanalizacijski sistem s čistilno 
napravo Janežovci, v dolžini okrog 3,6 km, skupaj s tlačnim vodom 
in prečrpališčem. Na novo zgrajeno omrežje bi bilo priključenih 
okrog 40 objektov;
- za del Placarja, s čistilno napravo v dolžini okrog 3 km. Na novo 
zgrajeno omrežje bi bilo priključenih okrog 40 objektov iz občine 
Destrnik. Projekt je mogoče razširiti še na del obmejnega 
naselja Mestni Vrh in tako dodatno priključiti okrog 40 
objektov;
- za del naselij Destrnik, Gomilci, Ločki Vrh, Svetinci in Zasadi 
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z novo čistilno napravo. Na tem delu je v dolžini 616 m že 
zgrajen del kanalizacijskega omrežja v državni cesti. Zgraditi 
bi bilo potrebno še 10 km kanalizacijskega omrežja s petimi 
prečrpališči. Na novo zgrajeno omrežje bi bilo priključenih 
približno 140 objektov;
- za del naselij Levanjci in Desenci, z dvema prečrpališčema, v 
dolžini okrog 3,5 km. Sistem se navezuje na ČN Svetinci. Na novo 
zgrajeno omrežje bi bilo priključenih 44 objektov.

Ob realizaciji navedenih projektov bi na fekalno kanalizacijo 
priključili dodatnih 350 objektov.
Skupaj z že zgrajenim omrežjem bi bilo priključenih 560 objektov 
ali 2/3 vseh. Približno 70 objektov je v občini takih, za katere ni 
smiselna izgradnja kanalizacijskih cevovodov. Za te je rešitev 
individualna čistilna naprava, ker so preveč oddaljeni od bližnjih 
cevovodov.

Ugotavljamo, da kljub pripravljenim projektom z njimi ne 
uspemo kandidirati za dodatna sredstva na razpisih, saj sprejeti 
operativni programi ne omogočajo črpanja sredstev za navedeno 
komunalno infrastrukturo.

Menimo namreč, da je zagotavljanje sredstev velik problem, ki bi 
ga morali reševati na ravni RS in s pogajanji z Evropsko komisijo 
o dodatni vključitvi infrastrukture, ki bo podlaga za črpanje 
sredstev.

Vložena je projektna dokumentacija za ureditev poslovilnega 
objekta in razširitev pokopališča Destrnik

Občina Destrnik je na pristojni Upravni enoti Ptuj vložila vlogo 
za izdajo gradbenega dovoljenja za prizidavo obstoječe mrliške 
vežice, rušitev in novogradnjo podpornih zidov, gradnjo novih 
parkirišč ter razširitev pokopališča.

Občina zmanjšuje stroške porabe električne energije na javni 
razsvetljavi

Javno razsvetljavo smo pričeli graditi leta 1977. V vaseh Strmec 
pri Destrniku in Zg. Velovlek so še danes brez javne razsvetljave. 
V Desencih, Gomili, Ločkem Vrhu in Zasadih je javna razsvetljava 
zgrajena v celoti. Ostale vasi pa jo imajo v določenih zaselkih ali 
na odsekih, določeni deli vasi ali zaselkov pa so prav tako še brez 
javne razsvetljave.
Po občini imamo devetnajst odjemnih mest javne razsvetljave. 
Sveti 507 svetilk javne razsvetljave, od katerih jih je 295 vgrajenih 
na kandelabre. Vse ostale so še na lesenih drogovih in z zračnim 
električnim omrežjem.
Letno svetilke porabijo 155 kW/h energije. Poprečno na prebivalca 
porabimo več, kot je predvideno v uredbi o svetlobnem 
onesnaževanju, ki porabo omejuje na 44,5 kW/h. 
Varčnih luči (LED) imamo 29. V letošnjem letu bomo zamenjali 45 
luči, v katerih bo vgrajena redukcija v poznih nočnih urah. Menjavo 
bomo opravili predvidoma marca. Nove luči bodo po oceni letno 
prihranile 35 do 40 % energije. Potratne stare luči s krožniki in 125 
W žarnicami v tem času odpravljamo. Večji del preostalih svetilk 

pa, ko sveti, porabi med 50 in 70 W na uro. Težave nam povzročajo 
tudi pred leti zgrajena zračna omrežja, ki so na lesenih stebrih in 
jim v tem času poteka življenjska doba.
Občina je pred leti dala izdelati idejno zasnovo izgradnje javne 
razsvetljave za celo občino, ki vključuje že delujočo javno 
razsvetljavo in predvideno novo. Vse, kar sedaj obnavljamo ali 
je že pripravljeno, se izvaja po predvidenih trasah. Obnove in 
novogradnje izvajamo v okviru večjih investicij v infrastrukturi 
(gradnja fekalne kanalizacije).

Zmanjšujemo stroške električne energije in na podlagi 
prihrankov zamenjujemo svetilke

Pri izgradnji športne dvorane so vgradili trideset svetilk, od katerih 
vsaka porabi 400 W energije na uro.
V tem času so svetilke že dodobra dotrajale in so  tudi zelo potratne 
glede porabe energije na enoto mere. Stroški vzdrževanja pa 
postajajo vedno večji.
V iskanju varčnih svetilk ob enaki osvetlitvi športne dvorane smo 
dobili ponudbo ponudnika, ki je izdelal študijo osvetlitve športne 
dvorane in izračune varčevanja pri tekočih stroških. Ponudba 
zagotavlja enako osvetlitev športne dvorane ob tretjini manj 
svetilk, 140 W energije na svetilko. 
S predlaganimi LED svetilkami bi na letni ravni ob določeni 
predpostavki letne svetilnosti privarčevali okrog 3.500,00 evrov. 
Investicija se tako povrne v treh letih, nižji pa so tudi stroški 
vzdrževanja.

Sami pobiramo okoljsko dajatev, da ostaja več sredstev za 
vzdrževanje kanalizacijskega sistema

Glede na spremembo zakonodaje lahko okoljsko dajatev 
za onesnaževanje okolja zaradi odvajanja odpadnih voda 
zaračunava izvajalec obvezne občinske gospodarske javne službe 
za odvajanje in čiščenje komunalne odpadne in padavinske vode. 
To okoljsko dajatev je do junija 2015 zaračunavalo Komunalno 
podjetje Ptuj na položnici, ki so jo občani prejeli za vodo. Ker je 
izvajalec obvezne občinske gospodarske javne službe odvajanja 
in čiščenja komunalne odpadne in padavinske vode na območju 
občine Destrnik – občina sama, preko režijskega obrata, okoljsko 
dajatev in kanalščino od julija 2015 naprej pobira Občina Destrnik, 
občani prejmejo položnico od nje.

Občani bodo plačevali določene položnice brez provizije 
preko občinske blagajne

Občinska blagajna bo delovala v okviru občinske uprave in 
bo namenjena našim občanom za plačevanje položnic brez 
provizije za javna podjetja, nekatere koncesionarje in posredne 
proračunske uporabnike. Blagajna bo delovala v pritličju občinske 
zgradbe.
 
V pripravi nov način obračuna nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča (NUSZ)

Nadomestilo za uporabo stavbnega zemljišča plačuje zavezanec 
na podlagi odločbe, ki mu jo izda davčni organ, kjer leži 
nepremičnina. Davčni organ izda odločbe po uradni dolžnosti 
na podlagi Odloka o nadomestilu za uporabo stavbnih zemljišč 
v občini Destrnik (Uradni vestnik Občine Destrnik, št. 8/1999, 
7/2001) in vrednosti točke, veljavne na dan 1. januarja leta, za 
katero se določa nadomestilo. Vrednost točke je nespremenjena 
od leta 2011.

Ko je Ustavno sodišče razveljavilo Zakon o davku na nepremičnine, 
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Na podlagi 8. člena Odloka o priznanjih Občine Destrnik (Uradni 
vestnik Občine Destrnik, št. 4/2010),  Komisija za odlikovanja in 
priznanja Občine Destrnik objavlja

RAZPIS
za zbiranje predlogov za priznanja Občine Destrnik za leto 

2016

1.
Priznanja Občine  Destrnik so: 
1. naziv častni občan Občine Destrnik, 
2. plaketa Občine Destrnik,
3. priznanje Občine Destrnik:
- zlato priznanje Občine Destrnik,
- srebrno priznanje Občine Destrnik,
- bronasto priznanje Občine Destrnik.

2.
Pogoji za dodelitev priznanja:
Naziv častni občan prejme posameznik za izjemen prispevek na 
področju gospodarstva, znanosti, umetnosti, kulture, šolstva, 
športa, humanitarnih ali drugih dejavnosti, ki imajo trajen pomen 
za razvoj in ugled občine  doma in v tujini. Častni občan prejme ob 
podelitvi naziva posebno listino o podelitvi naziva. 
Plaketo Občine Destrnik lahko prejme posameznik, podjetje, 
zavod, organizacija, društvo in skupina, združenje in druga pravna 
oseba za izjemen prispevek na področju gospodarstva, šolstva, 
znanosti, umetnosti, kulture, športa, humanitarnih ali drugih 
dejavnosti, ki imajo trajen pomen za razvoj in ugled občine  doma 
in v tujini. 
Zlato priznanje Občine Destrnik podeli Občinski svet Občine 
Destrnik za izredno življenjsko delo ter dolgoletne vrhunske 
uspehe in dosežke na področju gospodarstva, kmetijstva, šolstva, 
znanosti, umetnosti, kulture, športa humanitarnih ter drugih 
dejavnostih, ki so pomembni za razvoj in ugled Občine Destrnik 
ter praviloma pomenijo zaključek kariere pri posamezniku ali zrelo 
fazo razvoja izredno uspešne skupine. 
 
Srebrno priznanje Občine Destrnik podeli Občinski svet Občine 
Destrnik za vrsto odmevnih dosežkov v daljšem časovnem 
obdobju na področju gospodarstva, kmetijstva, šolstva, znanosti, 
umetnosti, kulture, športa, humanitarnih in drugih dejavnostih, ki 
so pomembne za razvoj in ugled Občine Destrnik ter praviloma 
pomenijo izjemno uspešnost posameznika na polovici delovne 
kariere ali izjemno uspešnost skupine v fazi njene potrjene rasti. 
 
Bronasto priznanje Občine Destrnik podeli Občinski svet Občine 
Destrnik za nadpovprečne začetne ali večkratne uspehe v kratkem 

časovnem obdobju in kot spodbudo za nadaljnje ustvarjalno 
delo na področju gospodarstva, kmetijstva, šolstva, znanosti, 
umetnosti, kulture, športa ter humanitarnih in drugih dejavnostih. 

3.
Postopek podeljevanja:
Pobude oziroma predloge za podelitev priznanj lahko podajo 
posamezniki, družbe, zavodi, politične in druge organizacije, 
skupnosti, društva ter organi lokalnih skupnosti.
Predlog mora biti predložen v pisni obliki in mora vsebovati:  
–  splošne podatke o predlagatelju, 
– predstavitvene podatke o kandidatu, 
– vrsto priznanja, za katerega je kandidat predlagan,
– utemeljitev pobude s podrobnejšim opisom uspeha ali dosežkov, 
zaradi katerih je predlagana podelitev, 
– datum pobude.

4.
Komisija za odlikovanja in priznanja bo predloge zbirala do 6. 4. 
2016. Predloge lahko oddate osebno ali pošljete na naslov: Občina 
Destrnik, Vintarovci 50, 2253 Destrnik. Pošljete jih lahko tudi na 
elektronski naslov: obcina.destrnik@destrnik.si.

5.
Komisija bo zbrane predloge proučila, Občinski svet Občine 
Destrnik pa bo sprejel sklep o podelitvi priznanj, ki bodo podeljena 
na občinskem prazniku v letu 2016.

Datum: 27. 1. 2016

Komisija za odlikovanja in 
priznanja Občine Destrnik

je določilo, da se naprej uporabljajo odloki občin. Ker z 
razveljavitvijo zakona občinski odloki niso postali veljavni, temveč 
zgolj v uporabi, jih ni bilo mogoče spreminjati in dopolnjevati.

Po posredovanju Skupnosti občin Slovenije sta ministrstvi za 
finance in za okolje in prostor  v Zakon o izvrševanju proračunov 
Republike Slovenije za leti 2016 in 2017 vključili amandma, ki 
omogoča pravno podlago za prenovo občinskih odlokov o odmeri 
NUSZ. Občina Destrnik v letu 2016 pripravlja prenovo odloka o 
nadomestilu za uporabo stavbnih zemljišč v občini Destrnik, ki bo 
za občane vsekakor ugodnejši.

Največ dela opravimo samo preko režijskega obrata

V letošnjem letu je občina nabavila rabljeni ICB in valjar.  

Predvidena je še nabava snežnega pluga.

Planirana so naslednja dela: posnemanje bankin in brežin, čiščenje 
obcestnih jarkov, obnova gramoznih cestišč, zamenjava 50 svetilk 
javne razsvetljave z varčnimi ter menjava dotrajanih drogov javne 
razsvetljave, saniranje poškodb na odtoku meteorne vode v 
Destrniku pod Arnušem in v gozdu pod šolskim igriščem, sprotno 
krpanje asfaltnih površin, košnja trave ob cestah, javnih površinah 
ter pokopališču, praznjenje košev, vzdrževanje avtobusnih 
postajališč, pločnikov, parkirišč, obnova prometne signalizacije, 
sodelovanje v spomladanski čistilni akciji, izvajanje zimske službe, 
vzdrževanje parkovnih klopi, pozdravnih tabel občine, plakatnih 
panojev in drugo …

Župan Občine Destrnik
Vladimir Vindiš

RAZPIS ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA PRIZNANJA OBČINE DESTRNIK ZA LETO 2016

Javno opravičilo Marku 
Burgarju, dr. vet. med.

Franc Matjašič iz Levanjcev 4, Destrnik, se javno 
opravičujem Marku Burgerju, dr. vet. med., Levanjci 
10 a, Destrnik. 
Preklicujem vse svoje izjave in govorice, ko sem brez 
vsakršne podlage obrekoval ter žaljivo obdolžil Marka 
Burgerja, dr. vet. med., da naj bi podal prijavo kršitve 
zakonodaje oziroma kazensko ovadbo zoper mojega 
mladoletnega sina zaradi vožnje vozila brez vozniškega 
dovoljenja.
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Pred leti so v Sloveniji uvedli referenčne ambulante. Nam 
lahko v uvodu predstavite, kaj referenčna ambulanta sploh 
je?
Izraz referenčne ambulante so sprva uporabljali samo za čisto prve 
ambulante, ki so pričele s poskusno obliko dela – z vključitvijo 
diplomirane medicinske sestre v kolektiv ambulante splošne/
družinske medicine za obravnavo bolnikov s stabilno kronično 
boleznijo in za preventivno dejavnost. Prve ambulante naj bi 
skozi delo ugotavljale, kakšne oblike dela in katere dejavnosti bi 
lahko prevzele diplomirane medicinske sestre – služile naj bi kot 
referenca za nadaljnje delo ob širjenju te oblike na primarni ravni, 
od tod tudi poimenovanje. Izraz se je potem nekako kar obdržal, 
vendar ni ravno primeren. Dolgoročno je zastavljeno, da bodo 
imele vse ambulante družinske medicine v timu tudi diplomirano 
medicinsko sestro.

Kaj so bili glavni razlogi za uvedbo referenčnih ambulant?
Glavni razlog je bila razbremenitev preobremenjenih zdravnikov 
na primarni ravni. Ob hitrem napredku medicine postaja oskrba 
bolnikov zahtevnejša, kompleksnejša. Čedalje bolj se je kazala 
potreba po spremembah, saj bi ob trenutnem pomanjkanju 
zdravnikov in povečanih zahtevah raven oskrbe bolnikov pričela 
hitro padati. Referenčne ambulante so v dani situaciji dobra 
rešitev tega problema.

Del dela v referenčnih ambulantah naj bi prevzele diplomirane 
medicinske sestre. Kaj je njihova naloga?
Diplomirana medicinska sestra prevzame vodenje bolnikov s 
stabilno kronično boleznijo in vse preventivne dejavnosti pri 
iskanju dejavnikov tveganja za nenalezljive kronične bolezni 
v zaenkrat zdravi populaciji. Tako ima zdravnik več časa za 
akutno zbolele in je zato oskrba bolnikov na vseh ravneh boljša. 
Diplomirana medicinska sestra ima tudi več časa za svetovanje 
glede prehrane, življenjskega sloga, več časa ima za razlago 
posledic tveganega življenjskega sloga (kajenje, tvegano pitje 
alkoholnih pijač) in za razlago posledic slabo vodene kronične 
bolezni. Paciente tako ozavešča o pomenu zdravega načina 
življenja, svetuje, kako naj skrbijo za svoje zdravje v primeru 
kroničnih nenalezljivih obolenj, kot sta npr. povišan krvni tlak 
in sladkorna bolezen, da bo kakovost njihovega življenja kljub 
bolezni dobra, brez zapletov.

Kako je uvedba referenčne ambulante v praksi vplivala 

Tadej Urbanija
Pogovor  z Rahelo Simonič, dr. med. spec. 

Trenutno je v ambulanti opredeljenih okrog 1800 pacientov

na delo v ambulanti v Destrniku? Eden od namenov je 
bil skrajšanje čakalne vrste in razbremenitev zdravnikov 
družinske medicine. So ti cilji uresničeni?
Referenčna ambulanta je v Destrniku komaj pričela z delom. 
Trenutno delo dobro poteka, pacienti, ki jih obravnava 
diplomirana medicinska sestra, so z obravnavo zadovoljni. 
Čakalnih vrst na primarni ravni  nimamo, vsekakor pa kar nekaj 
dela sedaj prevzamejo diplomirane medicinske sestre in je 
zdravnik razbremenjen. V začetku se to mogoče ne pozna veliko, 
sčasoma, ko je delo utečeno, pa razbremenitve vsekakor so.

Kakšen je Vaš pogled na spremembe?
Osebno menim, da je raven zdravstvene oskrbe, ki so je pacienti 
deležni s to obliko dela, izredno visoka. V državah EU je redkokje 
tako dobro poskrbljeno za prebivalce. Upam, da bodo ljudje to 
znali ceniti.

Ali ljudje zaupajo medicinskim sestram? V začetku nekateri 
namreč niso hoteli, da bi jih obravnavale diplomirane 
medicinske sestre.
Preden sem pričela z delom v Destrniku, sem delala v 
zdravstvenem domu na Ptuju, kjer sem 3 leta že sodelovala z 
diplomirano medicinsko sestro v referenčni ambulanti. Moram 
reči, da se ne spomnim primera, ko pacient ne bi želel obravnave 
pri diplomirani medicinski sestri. Nasprotno, velika večina jih 
je bila zelo zadovoljna z obravnavo, velikokrat so z diplomirano 
medicinsko sestro vzpostavili zelo zaupljiv odnos in ji zaupali vrsto 
težav, ki jih v pomanjkanju časa med obravnavo pri meni niso 
izpostavili. Tako smo rešili tudi vrsto »malenkosti«, ki so bolniku 
lahko zelo slabšale kakovost življenja.

Ali nam lahko zaupate podatek, koliko pacientov pokriva 
zdravstveni dom v Destrniku?
Trenutno je v ambulanti opredeljenih okrog 1800 pacientov.

Kateri so najpogostejši problemi, zaradi katerih ljudje 
poiščejo zdravniško pomoč pri Vas?
Problemi so zelo raznovrstni, precej je seveda odvisno od letnega 
časa. Sedaj, v zimskem času so v ospredju različna virusna obolenja 
dihal.

Prihaja čas gripe in drugih obolenj, značilnih za ta čas. Kateri 
so najpomembnejši preventivni ukrepi, s katerimi se lahko 
izognemo omenjenim boleznim?
Priporočeno je cepljenje proti gripi, žal imamo v Destrniku kljub 
spodbujanju zelo nizko precepljenost. Ljudje se ne zavedajo, da 
je gripa resno obolenje, še posebej za starejše ljudi in bolnike 
s kroničnimi boleznimi. Sploh za slednje je cepljenje zelo 
pomemben ukrep, saj lahko ima gripa resne posledice za zdravje, 
v nekaterih primerih je za bolnika tudi usodna.
Sicer pa je potrebno poudariti higieno rok, higieno kašlja in 
kihanja, uporabo papirnatih robčkov za enkratno uporabo ter 
izogibanje prostorom, v katerih se giblje večje število ljudi. Tudi 
v zimskem času je potrebno poskrbeti za dober imunski sistem 
– z zdravim načinom življenja, s primerno prehrano, bogato z 
vitamini, in z zmerno telesno dejavnostjo.
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Učitelja zgodovine in geografije Aleša Marđetka sem spoznala pri 
projektu Vojak, umetnik, junak – Rudolf Maister. Sama nisem bila 
nikoli velika navdušenka nad zapisanimi zgodovinskimi zgodbami 
iz šolskih učbenikov, je pa tudi res, da jih zna le malokateri učitelj 
podajati na zanimiv in prijeten način. Skozi razvoj projekta/-ov sem 
spoznavala, da je Aleš Marđetko tisti učitelj, ki pozna poti, kako v tebi 
podžgati razmišljanje, vzbuditi kreativnost in te napolniti s polno 
dozo sveže delovne energije. Učitelj, ki ne pozna besed ne znam, ne 
zmorem, ne vem. Za vsako oviro najde rešitev. Čeprav ni direktna, hej, 
tudi na drugačne načine se da priti do cilja. In med tem raziskovanjem, 
hojo po poti do uresničitve, spoznavaš ter nadgrajuješ svojo zbirko 
znanja in veščin. Projektov se loteva celovito in se pri tem ne omejuje. 
Je prostodušen, prijeten, očarljiv, zabaven, brez sledu distance in 
arogance. Igralec Igor Samobor je dejal, da je poklic učitelja eden 
najtežjih poklicev, saj je biti dober učitelj poslanstvo, ki se ga ne da 
naučiti. Tudi Aleš Marđetko, bodoči doktor zgodovine, učitelj na OŠ 
Destrnik-Trnovska vas in OŠ dr. Franja Žgeča Dornava, meni tako ter 
dodaja, da mora biti pri tem plemenitem poklicu vsak pripravljen na 
vseživljenjsko izpopolnjevanje. Učitelji lahko spodbudijo otrokovo 
inovativnost, če so tudi sami inovativni. 
Zadnjih nekaj let je s projekti, ki so jih pod njegovim mentorstvom 
ustvarili učenci in učenke, dosegal zavidljive rezultate, ki so vedno 
bolj dostopni ter predstavljeni tudi celotni Sloveniji in ne le lokalnemu 
prebivalstvu ter na šolskih tekmovanjih oziroma predstavitvah. 
V dobrem letu in pol so izšle kar tri knjižice, ki so jih pod njegovim 
mentorstvom ustvarili učenci OŠ Dornava, ki jo uspešno vodi 
ravnatelj ter tudi občan občine Destrnik Iztok Hrastar: slikanica 
Vojak, umetnik, junak – Rudolf Maister, Miha spozna, kako je nastala 
Slovenija in Ljubezenske skrivnosti dvorca Dornava. 
Zadnji trije medijsko zelo odmevni projekti so tudi vzrok, da smo 
ga obiskali v OŠ Destrnik-Trnovska vas. Z objavljenimi članki v vseh 
lokalnih časopisih in s sodelovanjem na lokalnih radijskih postajah 
jim je uspelo svoje projekte predstaviti tudi v jutranjem programu 
RTV Slovenija, vrhunec pa je bil v Cankarjevem domu v Ljubljani, 
kjer so učenci OŠ Dornava odigrali otroško predstavo ter predstavili 
avtorici na največjem knjižnem sejmu v Sloveniji. Knjige so dostopne 
po knjižnicah v Sloveniji, v berlinski knjižnici v Nemčiji, mogoče 
jih je kupiti v knjigarnah DZS in v Mladinski knjigi. Aleš Marđetko 
učencem ponudi možnost, da se lotijo projektov od začetka do 
konca in se obenem še naučijo komuniciranja z grafičnim oblikovalci 
ter s tiskarji, ki njihovo knjigo »zložijo« v lično obliko. Ne manjka 
komunikacije z mediji, z različnimi strokovnjaki in znanimi osebami 
ter javnega nastopanja pred radijskimi mikrofoni in tudi kamerami. 
Učitelj, ki ima »strašno« avtoriteto pred otroki, obenem pa je izredno 

človeški in razumevajoč, predvsem izpostavlja delo otrok in ne le 
(sebično) sebe.

Glede na to, da prihajate iz Velenja, zakaj in kdaj ste se odločili 
za selitev v Slovenske gorice?
Po diplomi na PEF v Mariboru leta 2003 sem nekaj časa poučeval 
na Ljudski univerzi v Velenju. Leta 2004 sem dobil možnost 
zaposlitve na OŠ Destrnik-Trnovska vas. Priložnost sem zagrabil in 
pot življenja me je pripeljala v Slovenske gorice.

Koliko odmevih/uspešnih projektov ste izvedli na OŠ 
Destrnik-Trnovska vas?
V teh letih je nastalo petnajst raziskovalnih nalog, knjiga o 
zgodovini šole v Trnovski vasi, trije znanstveni članki, dve razstavi, 
geografski film, učna pot, promocijski film o njej, dve turistični 
poti, brošura o turističnih značilnostih občine Destrnik … Z učenci 
in občino Destrnik smo sodelovali pri filmu o viničariji v Destrniku.
Naj še povem, da je možnosti in idej za raziskovanje še ogromno. 
Zelo mi je žal, da se nekako nismo uspeli lotiti raziskovalne naloge 
o rojaku Jakobu Gomilšku iz Biša iz Trnovske vasi, saj bo čez nekaj 
dni minilo 110 let od njegove smrti. Decembra tudi mineva 200 let 
od smrti Leopolda Volkmerja, duhovnika, vzgojitelja in pesnika, 
po katerem se imenuje tudi kulturna dvorana v Destrniku. Res je, 
da je o obeh potekal simpozij, vendar je materiala za raziskovanje 
vedno dovolj. 

Kdo je prvi pobudnik za projekt: otroci ali vi?
Odvisno. Včasih imam jaz neko zamisel in sestavim ekipo 
otrok, neredko pa imajo idejo učenci. Potem se pogovorimo, 
predstavimo ideje, zbližamo stališča, se prilagodimo, razdelimo 
delo in zadevo izpeljemo.

Nina Zorman
Pogovor z učiteljem zgodovine in geografije Alešem Marđetkom

»Pomembno je, da je projekt všeč tudi otrokom.  
Da ga začutijo kot svojega.« 

Aleš Marđetko v zbornici na matični šoli OŠ Destrnik - Trnovska vas

Številni projekti, ki so nastali pod mentorstvom Aleša Marđetka na OŠ Destrnik - Trnovska vas 
in OŠ Dornava

Aleš Marđetko v Cankarjevem domu na največjem knjižnem sejmu v Sloveniji z učenci OŠ Dor-
nava, kjer so uspešno predstavili slikanico Miha spozna, kako je nastala Slovenija
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Velikokrat slišimo, da so učenci apatični in da preveč časa 
preživijo pri računalnikih, pametnih telefonih, tablicah. Sodeč 
po vaših odmevnih projektih, temu ni tako … Kaj menite? 
Res je, da jih večina preveč časa preživi tako, da se zabava s takšno 
tehnologijo. Toda vse te naprave nudijo tudi ogromno podatkov 
za delo in pridobivanje znanja. Zato vedno gledam, da je delo/
projekt zasnovan tako, da učenci pridobivajo znanje na podlagi 
dela s temi napravami. Vsekakor pa so temelji dela še vedno 
knjiga, teren, arhiv …

Kako vam uspe angažirati in spodbuditi učence, da ustvarijo 
projekte?
Pomembno je, da je projekt všeč tudi njim. Da ga začutijo kot 
svojega. Da je koncept dela zastavljen tako, da čutijo odgovornost 
za uspehe, napake, rezultate. Da sta jasna cilj in tudi nagrada. 
Učenci potem to res vzamejo kot nekaj svojega 
in ne samo kot neko dodatno obveznost.

Nekoč ste dejali, da ste z učenci za 
snovanje, usklajevanje in načrtovanje 
projekta komunicirali tudi preko 
družbenega omrežja facebook. Menite, 
da je pomembno, da učitelji uporabljajo 
tovrstna orodja?
Tako je. Ves projekt »Gremo okrog sveta« 
smo uspeli izpeljati večinoma s komunikacijo 
preko zaprte skupine na FB. Prepričan sem, da 
je zelo pomembno, če ne že nuja, da učitelji 
poznajo ta orodja in jih uporabljajo, saj so 
to orodja današnjih generacij, so jim blizu 
in takšno delo jih tudi veseli. Učitelj mora iti 
naprej vzporedno z mladimi generacijami tudi 
na področju tehnologije in ostalih podobnih 
orodij komuniciranja. Seveda s poudarkom na 
pridobivanju znanja za učence.

Menite, da so današnji učitelji premalo entuziastični pri 
sodelovanju na različnih natečajih in/ali projektih?
Vsak posameznik določa, koliko bo sodeloval še na drugih 
področjih izven svojega rednega dela. Mislim, da entuziazma ne 
manjka. Ga pa zmanjšujejo vse konotacije, ki se odvijajo okoli 
šolstva in dela učiteljev.

Na spletu je najti kar nekaj vaših objav. V letu 2013 ste bili z 
učenci precej aktivni in ste posneli ter objavili kar nekaj video 
posnetkov. Kaj je bil vaš namen in kako so to idejo sprejeli 
učenci ter ostali?
Takrat je nastal odmevni video projekt: Geografske značilnosti 
občine Destrnik. Učenci so bili navdušeni že od samega začetka. 
Ustvarili so odličen scenarij, se ogromno naučili o geografiji 
občine, spoznali so tehnike snemanja in montiranja filma. Film je 
bil odlično sprejet tudi pri  zavodu za šolstvo, saj je svetovalec za 
geografijo podal odlično mnenje o filmu in ga označil kot dober 
učni pripomoček za spoznavanje kraja ter kot vzorec in spodbudo 
drugim učiteljem. Predvajan je bil tudi na študijskih skupinah 
geografije in zgodovine, kjer je prav tako požel veliko pozitivnih 
kritik.

Zgodovina lanarstva na območju Destrnika in Trnovske vasi – 
lahko kaj več poveste o tem znanstvenem članku? 
Članek je nastal na podlagi raziskovalne naloge, ki sva jo skupaj 
z učenci ustvarila s kolegico Hildo Bedrač. V članku je obdelana 
dejavnost, ki je bila nekoč na območju današnjih občin Destrnik in 
Trnovska vas zelo razširjena, in sicer pridelava in predelava lanu. V 
njem so na podlagi razpoložljivega arhivskega gradiva, literature 
in predvsem ustnih pričevanj prikazani zgodovina, načini dela ter 
družbeni in gospodarski pomen te dejavnosti na obravnavanem 

območju. Pri prikazovanju teh vsebin smo želeli biti čim bolj 
izvirni, zato so skoraj vsi izrazi za orodja, pripomočke in delovne 
postopke zapisani v knjižni ter še v izvirni »domači« obliki.
Na območju občin Destrnik in Trnovska vas je bila tradicija 
pridelave ter predelave lanu do srede 20. stoletja zelo razvita. 
Dele njiv in vrtov je s svojim modrim cvetom krasil lan, terilje so 
jezile ter s sajami mazale predvsem moške, iz hiš se je v dolgih 
zimskih nočeh slišala pesem predic in njihovih kolovratov, ljudi so 
grela, ščitila ter krasila oblačila iz lanu. Danes tega ni več, živi le še 
v spominih starejših ljudi, toda tudi ti vse bolj bledijo. 
Materialnih koristi, razen oblačil in drugih (predvsem tekstilnih) 
izdelkov, dejavnost ni prinašala, ker izdelkov niso prodajali, ampak 
so jih imeli za lastne potrebe. Lanarstvo je imelo velik pomen v 
življenju ljudi nekje do polovice prejšnjega stoletja, ko je začelo 
zaradi novih tkanin in spremenjenega načina življenja izginjati, 

da bi v 60-ih letih (s prenehanjem 
izdelovanja vrvi) dokončno izginilo 
kot dodatna dejavnost ljudi na 
obravnavanem območju.

Ustvarili ste ogromno projektov, 
ki so bili kreativni, zanimivi in 
poučni. Kako to, da jih občani 
niso sprejeli za svoje, oziroma 
kako to, da jih niso uporabili za 
promocijo občine Destrnik (npr. 
Doživetje pod slamo)?
Tudi sami smo se že večkrat 
vprašali, zakaj nekatere ideje, ki 
so bile na ravni države pohvaljene 
in označene za uresničljive, niso 
doživele boljšega sprejema v 
lokalnem okolju. Ne poznam 
pametnega odgovora.

Trenutno se (med drugim) ukvarjate z doktoratom. Kaj je 
raziskovalna tema?
Tako je. Tema doktorske raziskave je Celje med okupacijo 1941–
1945.

Aktivni ste tudi v SVIZ-u. Kaj je vaša naloga kot sindikalnega 
zaupnika OŠ Destrnik-Trnovska vas?
Kot sindikalni zaupnik zastopam, predstavljam in ščitim interese 
članstva pri ravnatelju, na svetu zavoda, na območnem odboru, 
pred javnostjo. Sodelujem v postopkih uveljavljanja pravic, 
obveznosti in odgovornosti delavcev iz delovnih razmerij ter 
podajam mnenje sindikata. Na zahtevo delavca ali z njegovo 
privolitvijo ga zastopam pred organi v zavodu, ki odločajo o 
njegovi odgovornosti, ugovoru ali pravicah. Sodelujem v delu 
organov zavoda, ko gre za uresničevanje specifičnih interesov 
članov, spremljam uresničevanje določil zakonov, kolektivnih 
pogodb in drugih aktov v zavodu. Vodim aktivnosti, povezane 
s pripravo in z organiziranjem morebitne stavke, sodelujem v 
organih sindikata območja, pokrajine ter države. Skrbim tudi za 
solidarnostne pomoči in deloma tudi za družabne dogodke v 
kolektivu.

So na obzorju že novi projekti?
Z učenci OŠ Dornava pripravljamo slikanico o nabožnih znamenjih 
na območju far Polenšak in Dornava ter knjigo o pedagogu 
dr. Franju Žgeču. Z bivšima učenkama OŠ Dornava nastaja v 
sodelovanju z vojaškim muzejem slovenske vojske slikanica 
o vojni za Slovenijo, kot nadaljevanje uspešne slikanice Miha 
spozna, kako je nastala Slovenija, ki je bila prvič predstavljena 
na slovesnosti ob dnevu državnosti v Dornavi. Verjetno pa bomo 
pripravili tudi knjižico o geografskih značilnostih občine Destrnik.
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Februarja sta potekala občna zbora PGD Destrnik in Desenci, na 
katerih so predstavili pregled delovanja društev v preteklem letu, 
podali oceno njunega delovanja ter začrtali glavne smernice za 
prihodnost. Ob tej priložnosti smo se pogovarjali s predsednikom 
PGD Destrnik Davidom Frasom in predsednico PGD Desenci 
Majdo Kunčnik.

Dobro sodelovanje obeh društev je gotovo velikega pomena 
za požarno varnost na občinski ravni. Predsednik destrniškega 
društva glede sodelovanja med društvoma ne vidi ovir. Poudaril 
je pripravljenost obojih, ko je potrebna pomoč pri delovanju. 
Sodelovanje poteka predvsem na ravni organizacije tekmovanj, 
izobraževanj v okviru GZ Destrnik in različnih srečanj, ki jih 
organizirajo. Ključna pa je seveda skupna pomoč, ko pride 
do večje intervencije. »Takrat smo vsi za eno stvar in to je, da 
pomagamo krajanom v nesreči,« je še dejal. Predsednica Majda 
Kunčnik sodelovanje med društvoma prav tako ocenjuje kot 
dobro, čeprav poudarja, da obstaja še veliko prostora, da se to 
sodelovanje še okrepi, pri čemer izpostavlja možnost številnih 
oblik druženja obeh društev v »mirnih« časih. Kot primer dobre 
prakse navaja tekmovanje »fire combat«, ki je potekalo v Leskovcu, 
kjer tekmovalci tekmujejo v oteženih gasilskih vajah s številnimi 
ovirami: »Mladi obeh društev so tekmovali skupaj, skupaj so se 
peljali in skupaj preživeli nekaj časa, kar je majhen a pomemben 
korak h krepitvi skupnega duha. Nismo nasprotniki. Tega za gasilce 
ne bi smeli reči. Pomembno je, da se med seboj dobro poznamo, 
da vemo, kaj od koga pričakovati, ko gre zares. Pomembno je, da 
si izrečemo pohvale, ko nekdo naredi nekaj dobro, ne glede na to, 
ali prihaja iz Destrnika ali Desencev,« je dejala. 

Obe društvi skupaj trenutno štejeta 298 članov; 157 v Destrniku 
in 141 v Desencih. V Destrniku, ki je društvo tretje kategorije, je za 
operativno enoto določenih 32 gasilcev, med tem ko je v Desencih, 
kot društvo druge kategrije, predpisano število operativcev 23. 
Seveda je članov s činom gasilec v obeh društvih veliko več.  Poleg 
izobraževanj in usposabljanj operativcev je velikega pomena 
seveda pridobivanje novih, mladih članov. Predsednik Fras je 
dejal, da je zanimanje mladih članov poraslo predvsem takrat, 
ko je vodenje prevzela mlajša generacija, in izpostavil pomen 
vključevanja mladih v vaje ter družabno življenje društva: »Ne 
vključujemo jih samo v vaje tekmovalnega značaja, ampak tudi 
operativne vaje, kjer jim pokažemo opremo in delo operativnega 
gasilca. Mladi npr. preizkušajo izolirne dihalne aparate, izvajajo 

Tadej Urbanija
Ključna je skupna pomoč

Pogovor s predsednikom in predsednico PGD Destrnik in Desenci
notranje in zunanje napade, postavljajo lestve, ipd.  Seveda vse 
pod budnim očesom starejših izkušenih gasilcev.« Podobnega 
mnenja je tudi predsednica Kunčnikova, pri čemer velja izpostaviti, 
da je v prejšnjem letu poskrbela še za dodatno popestritev 
za mlade in organizirala prvi gasilski tabor v Desencih, ki so ga 
udeleženci odlično sprejeli. Poleg druženja je tabor temeljil 
predvsem na izobraževanju mladih, saj so poleg spoznavanja 
zgodovine gasilstva preko številnih dejavnosti razvijali veščine, 
ki so pomemben korak za njihovo nadaljno usposabljanje. 
Predsednica tudi tukaj vidi priložnost povezovanja med društvoma 
v prihodnje in graditvi trdnih temeljev za enotnost zveze. Za 
uspešno operativno delovanje je seveda pomembna tudi dobra 
opremljenost obeh gasilskih domov. David Fras je povedal, da 
društvo postopoma nabavlja manjkajočo opremo, potrebno za 
intervencije, in poudaril, da voda ni dovolj: »Vodo v sodobnem 
gasilstvu uporabljajo vedno manj, zato pa potrebujemo toliko več 
druge opreme za reševanje in posredovanje.« V svoji oceni stanja 
voznega parka v Destrniku pa meni, da je eno vozilo dotrajano, 
in ocenjuje, da bo treba v prihodnosti razmišljati o zamenjavi s 
sodobnejšim vozilom, pri tem pa ni pozabil na društvo v Desencih, 
ki prav tako potrebuje novo vozilo. Ker se zaveda, da je to velik 
finančni zalogaj, meni, da bi morala občina pripraviti dolgotrajni 
finančni načrt za zamenjavo teh vozil. O nujnosti novega vozila v 
Desencih je spregovorila tudi Majda Kunčnik, saj vozilo, parkirano 
v njihovem gasilskem domu, izpolnjuje kriterije za »oldtajmerja«, 
pri čemer se zaveda, da ne bo lahko zagotoviti sredstev iz 
proračuna, glede na to, da smo v času suhih krav. V prid novemu 
vozilu s cisterno govori tudi slabo stanje hidrantnega omrežja, saj 
približno polovica hidrantov ne deluje, zamenjava enega pa stane 
kar 1500 evrov. Čeprav se po letošnjem letu zdi, da so požari bolj 
kot ne stvar preteklosti – letos sta bila v občini zabeležena le en 
dimniški in en gozdni požar – pa se ne gre zanašati, da bo tako tudi 
v prihodnje, četudi si tega vsi želimo. S trenutno opremljenostjo 
gasilskega doma je zadovoljna, čeprav se zaveda, da je treba še 
veliko postoriti.  

Obe društvi sta bili prisotni v družbenem življenju občine; 
izdelovali so presmec, postavljali majsko drevo, se udeležili  
Florjanove maše itd. Oktobra, ob mesecu požarne varnosti, so ob 
operativnih vajah izvedli različne delovne in čistilne akcije. Ob tej 
priložnosti so v Destrniku za občane organizirali servis in prodajo 
gasilnikov ter  prikazali pravilno uporabo in gašenje.  Obe društvi 
pa sta tako ali drugače prisotni tudi v naših domovih, saj sta 
izvedli vsakoletno akcijo s koledarji, prispevek pa bodo uporabili 
za potrebe društva. V Desencih so na dan državnosti pripravili tudi 
zdaj že tradicionalno srečanje pod lipo, ki šteje toliko let kot naša 
država. 

V neki anketi je bilo moč prebrati, da je »gasilstvo« med prebivalci 
Slovenije med najbolj spoštovanimi »poklici«. Morda tudi zato, 
ker jih večina to delo opravlja prostovoljno. Na vprašanje, kaj ju 
je motiviralo, da sta se odločila postati gasilca, sta oba izpostavila 
preprosto veselje, ki spremlja tistega, ki se odloči za to pot. 
David je gasilec že dvajset let in je bil že dolgo tesno povezan 
z društvom v Destrniku, ki mu sedaj predseduje tri leta, saj so 
gasilci tudi v njegovi družini. S svojim predsedovanjem, ki ga je 
sprejel na pobudo mlade generacije, je v društvu poskrbel za 
osvežitev.  Majda, ki zaključuje prvo leto svojega predsedovanja, 
zase pravi, da je še »zelenec«, ki pa je vlogo predsednice vzela 
resno in odgovorno ter je v društvo in zvezo vnesla še malo ženske 
perspektive, v to sicer pretežno moško območje. 
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Tadej Urbanija

Občni zbor KORK Destrnik
Krvodajalstvo ima v naših krajih dolgo tradicijo, k čemur je 
bistveno prispevala organizacija Rdečega križa, ki deluje tudi v 
naši občini. 

Tudi letos so na občnem zboru KORK Destrnik, ki je potekal v 
soboto, 13. februarja,  pripravili pregled delovanja organizacije v 
preteklem letu, ocenili njeno delovanje in začrtali glavne smernice 
za prihodnost. Nagovoru predsednice KORK Destrnik Klavdije 
Sluga, ki je poleg zbranih članov in gostov posebej pozdravila go. 
Marjano Cafuta ter g. Solovjeva iz OORK Ptuj ter župana Občine 
Destrnik je sledil kulturni program, za katerega so poskrbeli 
ljudske pevke Urbančanke in harmonikar Denis Koser. 

Sledila so poročila predsednice Klavdije Sluga, blagajnika Marjana 
Ozvatiča, tajnice Marte Černivec in referentke Marjete Kokol. Iz 
poročila predsednice je bilo razvidno, da bodo v prihodnosti 
glavno pozornost namenjali krvodajalstvu in pomoči ostarelim 
občanom. Omenimo še, da je Majda Petrič v imenu nadzornega 
odbora povedala, da je poslovanje potekalo v skladu s predpisi 
in ni bilo nepravilnosti. Delovanje organizacije je pohvalila 
Marjana Cafuta iz OORK Ptuj in poudarila pomen krvodajalstva 
ter vključevanja novih članov. Pohvalne besede je delovanju 
organizacije v občini namenil župan Vladimir Vindiš. Podelili so 
tudi značke in plakete krvodajalcem. 

Pomemben podatek je tudi, da se je v organizacijo vključilo trinajst 
novih članov, pri čemer prevladujejo predvsem mlajši, kar je za 
prihodnost predvsem  krvodajalske tradicije velikega pomena. 

V soboto, 20. februarja 2016, so člani društva izvedli redni občni 
zbor, na katerem so pregledali delo v letu 2015. Večer so z lepo 
pesmijo otvorile ljudske pevke Ubrančanke.

Delo društva je v svojem poročilu predstavil predsednik Ivan 
Hauptman, ki se je hkrati zahvalil vsem članom in članicam društva 
za trud, ki ga med letom vlagajo v uspešno delovanje društva. 

Prisluhnili smo planu dela za leto 2016. Nekaj prireditev so letos že 
izvedli, med drugim so 16. januarja priredili druge turistične koline 
na star način, ki so namenjene članom društva, da se družijo in 
veselijo. Konec januarja so se udeležili sejma Turizem in prosti čas. 
6. februarja, na pustno soboto, so pripravili 10. bal, ki je bil tudi 
letos odlično obiskan. Marca načrtujejo obisk doline pod Poncami, 
kjer si bodo ogledali finale smučarskih poletov, ki bodo letos še 
posebej svečani, saj bo Peter Prevc prejel veliki kristalni globus. 
Marca bodo izvedli tudi rez potomke najstarejše trte z Maribora. 
Aprila bodo sodelovali v čistilni akciji, konec aprila pa bodo 
rekreativno kolesarili in se sprehodili po starih pešpoteh. 13. in 14. 
avgusta bo sledila osrednja prireditev TD Destrnik – 35. Kmečki 
praznik. V soboto bodo postavili klopotec in izvedli kmečke igre, 
v nedeljo pa bosta potekali tradicionalna povorka in podelitev 
priznanj za lepo urejene hiše ter najlepše pridelke. V avgustu 
bodo sodelovali tudi na rimskih igrah na Ptuju. Septembra bosta 
sledili zaslužena ekskurzija in trgatev potomke najstarejše trte ter 
turističnih brajd. Še naprej bodo pekli domači kruh za osnovno 
šolo Destrnik. Društvo namerava poiskati primerno lokacijo za 
lenišnico in načrtuje izvedbo tega projekta. Še naprej se bodo 
usposabljali na kolovratih, statvah in trlicah. Nadaljevali bodo 
zgodbo »Od lanu do platna«, sejali lan in pridelovali laneno 
olje. Skupaj z občino in ostalimi društvi bodo obeležili 25. let 
samostojne Slovenije. 

Zbrane sta pozdravila g. Jože Protner in g. Janez Ribič, predstavnika 

Tanja Hauptman 

35. občni zbor Turističnega društva Destrnik
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Štajerske turistične zveze. Članom društva je čestital župan 
Občine Destrnik g. Vladimir Vindiš, ki se je društvu pridružil kot 
član. Pozdrav zbranim in spodbudne besede društvu so namenili 
tudi ostali povabljeni gostje ter predstavniki društev. 
  
Letošnji občni zbor je bil volilni – izvolili so novi upravni odbor, z 
novim starim predsednikom na čelu. Podelili so tudi priznanja za 
aktivno in uspešno delo v društvu ter za 10 in 20 let članstva. V 
društvo so sprejeli 8 novih članov. 

Uradnemu delu je sledilo druženje ob hrani in pijači, za katero 
v društvu poskrbijo s svojimi marljivimi članicami in člani ter ob 
pomoči simpatizerjev. 
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Znane osebnosti  
Spodnjega Podravja

Z vzpostavitvijo biografskega leksikona se je ptujska knjižnica 
pridružila dobri praksi tistih slovenskih knjižnic, ki že več let 
ustvarjajo leksikone za okolje, v katerem delujejo. Zasnovan je 
tako, da omogoča povezovanje z drugimi regionalnimi spletnimi 
biografskimi leksikoni v Sloveniji. Območje, ki ga  leksikon 
vsebinsko pokriva, je območje Spodnjega Podravja, za katerega 
naša knjižnica, skladno z zakonodajo, opravlja knjižnično 
dejavnost, v primeru ormoškega območja kot osrednja območna 
knjižnica. Gre za skupaj 19 občin z okrog 86.500 prebivalci, ki 
živijo v mestni občini Ptuj in občinah Cirkulane, Destrnik, Dornava, 
Gorišnica, Hajdina, Juršinci, Kidričevo, Majšperk, Markovci, Ormož, 
Podlehnik, Središče ob Dravi, Sv. Andraž v Slovenskih goricah, 
Sveti Tomaž, Trnovska vas, Videm, Zavrč ter Žetale. 
V leksikonu so predstavljene osebnosti, ki so bile rojene v 
Spodnjem Podravju, so tukaj živele in/ali se šolale, predvsem pa 
so s svojim delom zaznamovale razvoj pokrajine v preteklosti 
in sedanjosti: različni umetniški ustvarjalci, gospodarstveniki, 
znanstveniki ter raziskovalci, strokovnjaki, športniki itd.
Spletno stran upravlja in vsebine prispeva Knjižnica Ivana Potrča 
Ptuj. Vsebine so oblikovane in objavljene skladno z vsebinsko 
zasnovo biografskega leksikona. Gesla nastajajo sproti in se 
vsak dan dopolnjujejo s podatki, tako da vsebina biografskega 
leksikona nikoli ni dokončna. 
Vsekakor upamo, da boste leksikon sprejeli za svojega in pomagali 
tudi soustvarjati njegovo vsebino. Vaše predloge za uvrstitev 
novih osebnosti v leksikon lahko pošljete na spodnjepodravci@
knjiznica-ptuj.si ali nam jih posredujte prek spletnega obrazca, ki 
je dostopen na portalu www.spodnjepodravci.si. 

Mira Petrovič

Z novim letom smo na Destrniku dobili novega vodja policijskega 
okoliša (VPO), policista Roberta Rojka, ki bo zadolžen za občine 
Destrnik, Trnovska vas in Sv. Andraž v Slovenskih goricah. 
Stanuje v Velovleku, že od leta 2004 dela na Policijski postaji 
Ptuj, pred tem pa je od leta 1999 delal na carini. Na vprašanje, 
kakšne so naloge vodje policijskega okoliša, je odgovoril: »Vodja 
policijskega okoliša je nosilec preventivnega dela in partnerskega 
sodelovanja z državljani na območju policijskega okoliša, kjer 
poskušamo na ta način zagotavljati ugodne varnostne razmere. 
Vodje policijskih okolišev smo policisti z delovnimi, s strokovnimi 
in z življenjskimi izkušnjami, ki imamo občutek za delo z ljudmi. 
Naše delo je usmerjeno v neposredno sodelovanje z ljudmi.« 
Obseg dela VPO je precej širok: opravljanje preventivnih nalog v 
policijskem okolišu, sodelovanje pri preprečevanju in odkrivanju 
kaznivih dejanj ter pri odkrivanju in prijemanju storilcev kaznivih 
dejanj in drugih iskanih oseb, ugotavljanje kriminalnih žarišč 
ter sodelovanje pri njihovem nadzoru,  sodelovanje s prebivalci, 
predstavniki lokalnih oblasti, podjetij, organizacij in društev, 
seznanjanje s pojavnimi oblikami kriminalitete ter kršitvami, 
predavanje v šolah in vrtcih, svetovanje občanom (opozarjanje 
ter dajanje navodil v zvezi s preprečevanjem kaznivih dejanj in 
prekrškov), obiskovanje oškodovancev ter žrtev kaznivih dejanj, 
vračanje najdenih oziroma zaseženih ukradenih predmetov in 
pridobivanje informacij z razgovori.

Kdaj se lahko občani in občanke obrnete na vodjo policijskega 
okoliša g. Roberta Rojka? 
Če: potrebujete pomoč ali nasvet policije, želite posredovati 
podatke o kaznivem dejanju, želite prijaviti kaznivo dejanje, 
nesrečo ali ogrožanje, želite posredovati druge, varnostno 
pomembne ali zanimive podatke, želite predlagati ukrepe ali 
dejavnosti za izboljšanje varnosti v svojem okolju.

Policist Robert Rojko stremi k tesnemu sodelovanju z občani 
in poudarja, da lahko tudi vi postanete soustvarjalci ugodnih 
varnostnih razmer. »Ob izvajanju nalog s področij kriminalitete, 
varnosti cestnega prometa, zagotavljanja javnega reda in miru 
ter varovanja državne meje se v policiji srečujemo z mnogimi 
problemi. Zato se dogaja, da rezultati in uspehi našega dela 
niso vedno na pričakovani ravni. Na slehernem področju našega 
dela analitično ugotavljamo vzroke neuspešnosti in pri tem 
ugotavljamo, da je skrb za varnost vse prevečkrat prepuščena 
le policiji. Zaradi pomanjkanja informacij pogosto ne moremo 
(pravočasno) reagirati na pojave in dejanja, ki vznemirjajo ter 
motijo državljane. Želimo si zagotoviti visoko stopnjo varnosti. Ker 
pa je varnost naša skupna dobrina, si našega dela ne predstavljamo 
brez pomoči in sodelovanja državljanov. Zato vas vabim, da tudi vi 
postanete soustvarjalec ugodnih varnostnih razmer. Skupaj bomo 
lahko več storili predvsem na preventivnem področju, kjer lahko 
na različne načine preprečujemo deviantne pojave ter dejanja,« še 
dodaja policist Rojko.
Če želite stopiti v stik z njim, lahko pokličete na:
- Policijsko postajo Ptuj 
   (02) 780 91 00 ali na
- Policijsko pisarno Destrnik
   Vintarovci 50, 2253 Destrnik
   (02) 753 00 21 – uradne ure: ponedeljek od 9.00 do 12.00 
   in petek  od 9.00 do 11.00
   e-pošta: robert.rojko@policija.si

Nina Zorman

Novi vodja policijskega okoliša – Robert Rojko
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Nina Zorman

»Letnik 2015 je odličen,«
je na tradicionalni delovni pokušnji vin v Turizmu na vasi Lacko 
na Drstelji povedal vinski strokovnjak Andrej Rebernišek. Ta je v 
okviru Društva vinogradnikov in sadjarjev osrednje Slovenske 
gorice potekala 18. februarja. Člani društva so ugotavljali kakovost 
65 vinskih vzorcev. 
Na tokratni delovni pokušnji so člani društva skupaj z gospodom 
Reberniškom poskušali z napotki kakovost vina popraviti oziroma 
izpopolniti in ga kot vrhunski končni produkt pripraviti za prodajo. 
Takšne delavnice so zelo poučne, obenem pa tudi družabne, 
saj je to tudi priložnost, da člani malce poklepetajo ob domači 
vinski kapljici in kosu domačega kruha ter sira. Na teh delavnicah 
so člani ob pokušanju vinskih vzorcev kritični, saj če zasledijo 
kakšne pomanjkljivosti, to zelo radi tudi poudarijo – le tako lahko 
dosežejo, da so njihova vina vrhunska. Rebernišek je še povedal, 
da na prvi delovni pokušnji, ki jo po navadi organizirajo novembra, 
merijo kislino, žveplo in nepovreti sladkor, sedaj, ko je kislina že 
nekoliko stabilna, so te zadeve že bolj ali manj urejene oziroma 
stabilne. 
Po mnenju gospoda Reberniška so vina letnika 2015 odlična, saj so 
izredno lepa, pitna, sadno že lepo izražena in da si takšne letnike 
samo želimo. »Zdaj imamo odlično kakovost,« je še dodal.

Promet po lokalni cesti od 
gasilskega doma do pokopališča
K članku, ki ga je prispeval g. Anton Kovačec, o nepravilnem parkiranju 
vozil na tej poti bi dodal še en problem oz. mnenje.
Ob gradnji ceste pločnik ni bil izgrajen vsepovsod, nekateri deli pa 
šele pozneje. Tako je ostalo okrog 50 m ceste, ob kateri ni pločnika. 
Sam sem kar nekaj let zapored predlagal vaškemu odboru, katerega 
član sem bil dve mandatni obdobji, naj ta problem vključi v svoj letni 
program in ga predloži občini. Predlagal sem tudi postavitev »ležečih 
policajev«, da bi malo omilili divjanje nekaterih voznikov. Vendar se 
ni zgodilo nič. Ta cesta je zelo obremenjena, saj tod mnogo ljudi hodi 
na pokopališče. Na tej strani nimaš kam »odskočiti«, ker je precej 
strmo in nevarno. Najhuje je pozimi, ko je na cestišču še sneg in je 
cesta še dodatno zelo zožena.
Še sreča, da se učenci vozijo z avtobusom. Z malo dobre volje in nekaj 
denarja bi lahko rešili tudi ta problem.
                                                                                                                   

Majerič Feliks

Prejeli smo

Upokojenci silvestrovali  
na Ptuju

Nekateri člani društva so izrazili željo, naj društvo za svoje člane 
organizira silvestrovanje. Nekaj let nazaj smo takšne zaključke leta 
že imeli, vendar so bili vse manj obiskani. 
Letos se je vodstvo društva odločilo in organiziralo silvestrovanje, 
zato smo se 23. decembra, nekateri z avtobusom, drugi pa s svojimi 
vozili, odpravili na Ptuj. V lepo pripravljeni in okrašeni restavraciji 
Gastro smo preživeli nekaj veselih uric. Ob prisrčnem in prijetnem 
klepetu smo marsikatero tudi zapeli. Tudi plesišče je bilo vedno 
polno. Čas je hitro mineval, mi bi pa še kar ostali.

Majerič Feliks

Anita Simonič

Občni zbor  
Društva kmetic Destrnik

V petek, 19. februarja, je v Volkmerjevem domu potekal občni 
zbor Društva kmetic Destrnik. Najprej je prisotne pozdravila 
predsednica Irena Gajšek. Z minuto molka smo se spomnili tudi 
naših članic, ki so nas žal zapustile veliko prezgodaj. Nato so nam 
zapele pevke Urbančanke. Občni zbor se je nadaljeval po sprejetem 
dnevnem redu. Na nobeno podano poročilo ni bilo pripomb, bila 
so soglasno sprejeta. Predsednica je najprej podala poročilo o 
delu v letu 2015, sledila so poročila blagajničarke, nadzornega 
odbora in tajnice. Nato nam je predsednica predstavila načrt dela 
za letošnje leto, ki mu je dodala idejo, da bi se naše društvo s 
projektom »Od koruze do moke« prijavilo na razpis LAS. Na koncu 
je poudarila, da si v letošnjem letu želi še bolj aktivno sodelovanje, 
in sicer med nami ter tudi z domačimi in s sosednjimi društvi. 
Sledil je sprejem novih članic, pridružili sta se nam Irma Šteger in 
Boža Meglič. Predsednica je članicam podelila tudi priznanja za 
deset let sodelovanja v društvu, prejele so ga Marija Stöger, Mira 
Pihler in Terezija Potočnik. Na občnem zboru se nam je pridružil 
tudi župan Vladimir Vindiš in nam namenil nekaj pohval za uspešno 
izpeljane projekte, obenem pa zaželel vse dobro v letošnjem letu. 
Uradnemu delu je sledila pogostitev in druženje. Hvala vsem 
članicam, njihovim partnerjem,  gostom, domačim in sosednjim 
društvom, da ste se udeležili našega občnega zbora ter naredili 
druženje še prijetnejše.
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Upokojenci dobili »zimsko« 
kegljišče

Praznik odbojke in športa na Destrniku

2. turnir  
za prehodni pokal Urban
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V soboto, 20. februarja, smo bili v športni dvorani OŠ Destrnik priča 
kakovostnemu odbojkarskemu turnirju, ki se je že močno zasidral 
na odbojkarskem zemljevidu na območju Slovenskih goric. Na 
turnirju je sodelovalo 9 mešanih ekip iz Lenarta, Sv. Ane, Frama, 
Zg. Velke, Ormoža, Ptuja in seveda iz domačega Destrnika. Ekipe 
so bile v žrebu, ki smo ga izvedli dan pred tem, razporejene v dve 
skupini, v katerih so na dveh igriščih odigrale tekme vsaka z vsako. 
Po končanem skupinskem delu sta se v polfinale uvrstili po dve 
najboljši ekipi iz obeh skupin. Že v skupinskem delu smo lahko 
uživali ob gledanju vrhunske odbojke, a smo vsi komaj čakali na 
zaključek turnirja, ki je ponudil resnično kakovostno odbojko. 
V polfinalu so se pomerili Framski tigri z ekipo iz Sv. Ane (25 : 
19, 25 : 19) in DMK Lenart z domačimi Vrbenskimi burklami (17 : 
25, 21 : 25). V finalu sta se za pokal Urban pomerili ekipi Framski 
tigri in DMK Lenart (25 : 16, 25 : 19). Framski tigri so zasluženo 
slavili in tako za eno leto domov odnesli prehodni pokal Urban. V 
tekmi za tretje mesto pa so slavile domače Vrbenske burkle, ki so z 
borbenostjo in s srcem na igrišču pokazale, kaj zmore ekipni duh. 
Nagrade in pokale je slavnostno podelil organizator Aleksander 
Potrč v družbi delegatov/delegatk turnirja. Prehodni pokal Urban 
pa so predali lanski zmagovalci, člani  ekipe Kaboom. 
Lepa hvala vsem udeležencem turnirja, sponzorjem, navijačem in 
vsem, ki ste kakor koli dodali svoj del zgodbi pokala Urban. 
»Lepo je biti odbojkar v taki ekipi, še lepše je biti prijatelj v taki 
družbi, med takimi ljudmi.«  Aleksander Potrč 

Končni vrstni red: 
1. mesto: Framski tigri, 
2. DMK Lenart, 
3. Vrbenske burkle, 
4.: Sv. Ana, 5. Kaboom 6. Nočne ptice, 7. Domači mojstri, 8. PGD 
Desenci, 9. ŠD Velka.

Aleksander Potrč
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Lepa in topla jesen se je nadaljevala še v lepo zimo, kar je bilo 
zelo ugodno za športno sekcijo kegljačev in kegljačic, ki so lepe 
popoldneve izkoristili za treninge. 
Že ves čas pa smo se zavedali, da bo tudi lepega vremena enkrat 
konec, in se spraševali, kje takrat nadaljevati treninge. 
Morda po naključju ali kako drugače smo našli primeren prostor. 
Vendar skoraj nismo upali, da bi ga lahko uporabljali. Pa smo se 
ojunačili, šli h gospodu župniku Jožefu Škofiču in mu razkrili svoje 
želje. Prav del kletnih prostorov je ustrezal zahtevam za postavitev 
kegljišča za kegljanje s kroglo na vrvici. Po uspešnih pogovorih 
smo se kar hitro lotili dela. Potrebno je bilo postaviti podlago 
za keglje in namestiti nosilo za vrvico s kroglo. Dela sta se lotila 
naša člana g. Ivan Pšajd in g. Štefan Samec ter ga zelo hitro in 
kakovostno opravila. Za prijaznejši videz prostora smo na pobudo 
predsednika društva g. Branka Goričana vse stene postrgali in jih 
prepleskali. Ves potrebni material je prispeval predsednik društva.
Dela smo se lotili vsi člani sekcije, pridružilo pa se nam je še nekaj 
novih članov. Ponovno vabimo naše upokojence, če le imajo voljo 
do kegljanja, da se nam pridružijo.
Zdaj imamo dve kegljišči, a na žalost  na različnih krajih. 
Razmišljamo naprej, želeli bi imeti prostor, kakršne smo videli v 
sosednjih krajih oz. občinah. Z g. Vindišem, županom občine, smo 
se že  pogovarjali, da bi morda našli kak primeren prostor. Želja je 
velika in upamo, da bomo uspeli.

Društvo upokojencev Destrnik
Majerič Feliks
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29. januarja 2016 je bil sklican 17. občni zbor Športnega društva 
Destrnik, na katerem so pregledali uspehe lanskega leta in si 
zadali nove cilje za letošnje.
V društvu deluje več sekcij, nekatere bolj kot ne rekreativno, 
nekatere sekcije pa sodelujejo tudi na različnih tekmovanjih v 
občini in izven nje.
Nogometna sekcija je v  začetku leta 2015 nadaljevala tekmovanje 
v 3. slovenski futsal ligi. Na koncu lige, ki jo vodi Nogometna zveza 
Slovenije, so nogometaši zasedli 2. mesto. Vroče poletne mesece 
so si krajšali s tekmovanjem v poletni ligi Selce – Žikarce, na koncu 
so osvojili 6. mesto. Oktobra so začeli tekmovati v 3. futsal ligi, 
sezona 2015/2016. Med letom so se udeležili kar nekaj turnirjev 
v malem nogometu, najuspešnejši so bili na 39. športnem dnevu 
v Voličini, kjer so osvojili 1. mesto. Organizirali so več turnirjev 
v malem nogometu na Destrniku. Decembra so skupaj s KMN 
Slovenske gorice in KMN Torpedo organizirali memorialni turnir 
za njihova preminula člana.
Šahovska sekcija je maja prvič organizirala šahovski turnir z 
mednarodno udeležbo. Osvojil ga je hrvaški velemojster Mladen 
Palac, nekdanji evropski prvak v pospešenem šahu. Hkrati je 
potekal šahovski turnir za otroke, na katerem je sodelovalo 25 
otrok iz naše šole. Avgusta se je Mitja Kramberger udeležil 25. 
članskega državnega prvenstva za posameznike. Prvenstva se je 
udeležilo 53 tekmovalcev iz cele Slovenije. Na koncu je Mitja osvojil 
19. mesto in hkrati nagrado za 1. Mesto – z ratingom do 1900. 
Oktobra so začeli igrati v 3. državni članski ligi – vzhod. Nastopilo 
je 20 ekip, iz Destrnika sta nastopili dve. Ekipa Destrnik 1 je zasedla 
odlično tretje mesto, Destrnik 2 pa štirinajsto. Organizirali so tudi 
tradicionalni memorialni turnir za Ivana in Milana, ki se ga se je 
udeležilo 18 igralcev. Zmagal je njihov član Branko Cvetko.
Odbojkarska sekcija je v lanskem letu izvedla tri turnirje, dva v 
športni dvorani in enega na novo zgrajenem igrišču za odbojko 
na mivki. Na turnir, ki je potekal na mivki, jim je uspelo pripeljati 
najboljši slovenski odbojkarici – Eriko in Simono Fabjan.
Sekcija smučarjev se je v lanskem letu zelo trudila, da je februarja 
uspešno izpeljala skoke na skakalnici v Jiršovcih. Med letom so 
člani izvajali vzdrževalna dela na skakalnici in zemljišču okrog nje.
V društvu delujeta še košarkarska in kolesarska sekcija, ki se ne 
udeležujeta tekmovanj, vendar redno vadita in sodelujeta pri 
pripravi različnih drugih dejavnosti, ki potekajo v društvu.  
Za leto 2016 so sekcije trdno odločene, da bodo nadaljevale s 
svojim delom, in sicer so si po sekcijah zastavili naslednje cilje.
Nogometaši želijo uspešno dokončati 3. slovensko futsal ligo in 
organizirati turnirje, ki so postali že tradicionalni. Želijo so udeležiti 
čim več tekmovanj v občini in širše ter tako še naprej širiti ime 
društva in občine izven njenih meja.

Šahisti se bodo v jesenskih mesecih ponovno pomerili v III. 
slovenski ligi – vzhod, ob občinskem prazniku Občine Destrnik 
želijo organizirati mednarodni občinski šahovski turnir. Pripravili 
in organizirali bodo memorial v spomin na svoja člana Ivana in 
Milana. Želijo ustanoviti tudi šahovsko šolo za otroke.
Odbojkarska sekcija je februarja  organizirala turnir v odbojki za 
pokal Urban, nato v poletnih mesecih turnir trojk na igrišču za 
odbojko na mivki ter turnir za pokal Občine Destrnik.
Smučarji skakalci bodo izvedli smučarske skoke le, če jim bo to 
dovolilo vreme.
Na občnem zboru so potekale tudi volitve, saj je predsedniku 
in članom upravnega odbora potekel mandat. Člani športnega 
društva so predsedniku Damijanu Žerjavu in članom upravnega 
odbora zaupali še en mandat.
Športniki ugotavljajo, da so termini v telovadnici dobro zasedeni 
in da sodeluje v njih vedno več občanov naše občine, kar je tudi 
cilj društva. Društvo se bo v letu 2016 trudilo, da bo izvedlo 
zastavljene cilje.

Športno društvo Destrnik

Občni zbor Športnega društva Destrnik
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Božično-novoletni koncert 
Destrniškega okteta

Zadnjo soboto v prazničnih dneh starega leta so nam člani 
Destrniškega okteta skupaj z umetniško vodjo Marijo Stöger 
polepšali s pesmijo. Koncert je potekal v farni cerkvi sv. Urbana, 
kjer so božične pesmi zvenele še posebej svečano, povezovala pa 
ga je Lidija Ličen.
Antonu Žampi, Jožetu Brunčiču, Janezu Fridlu, Francu Kumru, 
Feliksu Rajhu, Ivanu Hauptmanu, Ivanu Požegarju in Marjanu 
Zeleniku so se kot gostje pridružile tudi učenke Glasbene šole sv. 
Petra in Pavla s Ptuja. Na flavti smo lahko prisluhnili Ani Dvoršak, 
ki jo je spremljal Andrej Dvoršak. S harfo pa so nastopile Nika 
Janžekovič-Toplak in Tea ter Tina Ladič. Na koncertu je sodelovala 
tudi ženska vokalna skupina KD Leskovec, z zborovodjem Srečkom 
Zavcem, ki je večer prav tako popestrila z božično tematiko. 
Čudovit večer je s pesmimi Zvonovi zvonijo, Rajske strune in Že 
zora se dela zaključil Destrniški oktet. 
Destrniškemu oktetu želimo v letu 2016 čim več nastopov, 
veselimo pa se že 23. aprila, ko bodo člani okteta obeležili že 
20-letnico delovanja. 

Tanja Hauptman
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V spomladanskih mesecih se ponovno 
pričnejo večja poljedelska opravila. 
Da bi ozavestili občane in preventivno 
ukrepali, predstavljamo kršitve zakonskih 
določb, posledice takega ravnanja ter 
pravilen pristop k temu opravilu.

Zakon o cestah (ZCes-1, Ur. l. RS, št. 109/10, 
48/12, 36/14, 46/15) v 4. točki drugega 
odstavka 5. člena določa: »Prepovedano 
je orati na razdalji manj kot 4 metre od 
roba cestnega sveta v pravokotni smeri na 
cesto ali na razdalji manj kot meter od roba 
cestnega sveta vzporedno s cesto.« Kršitev 
navedenega člena pomeni prekršek, ki je 
sankcioniran v 7. odstavku 5. člena ZCes-1 
(posameznik se kaznuje z globo 1000 €) in 
8. odstavku 5. člena ZCes-1 (pravna oseba 
se kaznuje z globo 4000 € in odgovorna 
oseba z globo 1000 €).

Pomen posameznih izrazov je določen v 
2. členu ZCes-1:

Cestni svet je zemljišče, katerega mejo 
na podlagi predpisov o projektiranju 
javnih cest določajo linije med skrajnimi 
točkami prečnega in vzdolžnega profila 
cestnega telesa, vključno z napravami 
za odvodnjavanje. Meja cestnega sveta 
poteka največ 2 metra od linij skrajnih točk, 
vključno z napravami za odvodnjavanje.

Cestno telo je del javne ceste, sestavlja 
ga cestišče z nasipi in vkopi.

Cestišče je del javne ceste, ki ga 
sestavljajo vozišče, odstavni in ločilni 
pasovi, kolesarske steze, pločniki, bankine, 
naprave za odvodnjavanje, če so tik ob 
vozišču, ter zračni prostor v višini 7 metrov, 
merjeno od točke na osi vozišča.

Bankina je utrjen vzdolžni del cestišča 
ob zunanjem robu vozišča, ki zagotavlja 
bočno stabilnost vozišča in brežine 
ter omogoča namestitev prometne 
signalizacije in opreme.

Vozišče je del 
cestišča, ki ima eno ali 
več smernih vozišč, 
namenjeno prometu 
vozil pod pogoji, 
določenimi s predpisi 
o pravilih cestnega 
prometa, pa tudi 
pešcem in drugim udeležencem cestnega 
prometa, če s prometno signalizacijo ni 
določeno drugače (glej skico 1).

Za lažje razumevanje, kaj v praksi 
pomenijo pravilni odmiki od cestnega 

sveta pri oranju, vam predstavljamo 
skici (2 in 3).

Zaradi neupoštevanja pravilnih odmikov 
prihaja pri oranju kmetijskih površin do 
poškodb spodnjega nosilnega ustroja 
ceste. Posledice oranja preblizu bankine 
ali celo v cestišče so razpokanost 
asfalta, posedki roba prometnega pasu, 
spreminjanje trdnosti bankin in s tem tudi 
stabilnosti cest, kar precej skrajšuje njihovo 
življenjsko dobo. Škoda, ki nastane, je 
velika, občina pa je prisiljena sredstva 
namenjati za popravilo obstoječih cest, 
namesto da bi denar namenjali za nove 
ceste in celovite prenove.

Poleg tega pa prihaja z nanosom blata 
in zemlje tudi do onesnaženja cestišča. 
Orač oziroma voznik delovnega stroja je 
dolžan, preden se vključi na javno cesto, 
pnevmatike očistiti blata, zemlje in drugih 
snovi ter šele nato zapeljati na javno cesto. 
Zakon o cestah namreč v prvi alineji 5. 
točke drugega odstavka 5. člena določa, 
da je na cestišče javne ceste prepovedano 
nanašati blato ali jo kako drugače 
onesnaževati. Za omenjeni prekršek je 
predpisana tudi globa (posameznika se 
kaznuje z globo 1000 €, pravno osebo s 
4000 € in odgovorno osebo z globo 1000 
€).
Če kmetijskih del nikakor ni mogoče 
izvesti tako, da ne bi ovirali in ogrožali 
prometa, poškodovali ceste ali povečali 
stroškov njenega vzdrževanja, Zakon o 
cestah v 27. členu dopušča tudi možnost, 
da izvajalec del pred pričetkom njihovega 
izvajanja upravljavca cest (občino) zaprosi 
za soglasje za ta dela. S tem soglasjem 
se določijo pogoji, pod katerimi se ta 
dela lahko opravijo, po potrebi se določi 
začasna označitev ovire na cesti ali ob 
njej z začasno prometno signalizacijo ter 
dolžno ravnanje izvajalca del po tem, ko je 
z deli zaključil.

1. Prikaz pomena izrazov:

(Vir skice: Oranje pravokotno 90 in 
vzporedno_Prerez. pdf, Cestno podjetje Nova 
Gorica ter Ministrstvo RS za infrastrukturo in 
prostor)

2. Oranje pravokotno na cesto:

(Vir skice: Oranje pravokotno 90 in 
vzporedno_Prerez. pdf, Cestno podjetje Nova 
Gorica ter Ministrstvo RS za infrastrukturo in 
prostor)

3. Oranje vzporedno s cesto: 

(Vir skice: Oranje pravokotno 90 in 
vzporedno_Prerez. pdf, Cestno podjetje Nova 
Gorica ter Ministrstvo RS za infrastrukturo in 
prostor).

Občani bi se morali zavedati, da so v 
primeru kršitev odgovorni za svoje 
ravnanje, še posebej če je zaradi tovrstnih 
posegov ogrožena varnost v cestnem 
prometu.

Članek je delno povzet po http://www.
ribnica.si/wp-content/uploads/2015/03/
oranje-ob-obcinski-cesti-1.pdf.      

Medobčinska inšpekcija 
Skupne občinske uprave

občin v Spodnjem Podravju

Pravilno  oranje kmetijskih površin ob javnih cestah



Nasvet farmacevta

ALERGIJE
O alergiji govorimo, kadar je oseba preobčutljiva na snovi, ki jih 
večina ljudi normalno prenaša. Ta pretirana reakcija lahko povzroči 
različne alergijske bolezni. Snovi, na katere so bolniki lahko 
preobčutljivi, imenujemo alergeni. Da se bolezen razvije, mora biti 
oseba izpostavljena točno tisti snovi, na katero je preobčutljiva. Če 
se oseba izogne alergenu, do alergične reakcije ne pride.
Zakaj nastane alergija, ni dobro znano. Da gre za pretirano reakcijo 
na alergen, vemo. A zakaj ta pretirana reakcija? Nekateri smo k 
temu bolj nagnjeni. Dednost torej vpliva, vendar pri tem ni pravila. 
Tudi okolje nam ni naklonjeno. Vedno več je umetnih snovi, 
ki smo jim izpostavljeni. Naše telo jih ne sprejema kot domače, 
ampak kot tuje – in nanje tako reagira. Tudi naravni alergeni, kot 
je na primer cvetni prah, lahko v povezavi z umetnimi snovmi v 
zraku (onesnaževalci ozračja) postanejo še močnejši alergeni. 
Delno k večji občutljivosti prispevamo sami. Prevelika higiena in 
premajhna izpostavljenost različnim snovem (tudi umazaniji) v 
otroštvu lahko povzročita, da organizem v kasnejših letih z alergijo 
reagira tudi na snovi, ki sicer niso alergene.
NAJPOGOSTEJŠE ALERGIJE
1. Nekatere alergije lahko povzročajo težave skozi vse leto, druge 
se pojavljajo sezonsko. Najpogostejši vzrok za celoletno alergijo 
so hišne pršice. 
2. Drugi pogosti vzrok celoletne alergije so koža in dlaka mačk in 
psov, lahko tudi konj ter drugih živali. 
3. Nekateri ljudje trpijo zaradi alergij na snovi, ki so jim izpostavljeni 
na delovnem mestu, na primer določene vrste prahu.
4. Alergeni so lahko prisotni samo občasno, lahko sezonsko. Sem 
sodijo na primer pelod dreves (spomladi), trav (sredi poletja), 
različnih plevelov (konec poletja). Nekatere glive tvorijo spore, ki 
lahko povzročajo alergije pozno poleti in jeseni.
ZDRAVLJENJE ALERGIJ
1. Izogibanje alergenu                                                                                                                      
Osnova zdravljenja vseh alergijskih bolezni je izogibanje 
alergenu, ko je to možno. Bolnik mora vedeti, na kateri 
alergen je preobčutljiv in kateri so možni navzkrižni alergeni. 
V primeru alergije na pelod svetujemo, da se bolnik v času sezone 
cvetenja zadržuje bolj v zaprtih prostorih, predvsem ob sončnih in 
vetrovnih dneh. Stanovanje naj zrači pozno zvečer ali zjutraj pred 
sončnim vzhodom. Oblačil naj ne suši zunaj. 
2. Zdravljenje z zdravili                                                                                                                          
Po navadi se alergenu ni mogoče povsem izogniti. Za zdravljenje 
alergijskih reakcij se uporabljajo tablete, pršila in intravenozne/
intramuskularne oblike zdravil. Odvisno od oblike alergije se tablete 
jemljejo neprekinjeno ali samo ob izpostavljenosti alergenom. 
Največ alergij je sezonskega tipa, predvsem na cvetni prah. 
Uporabljamo dve vrsti zdravil –olajševalce (antihistaminiki) – pri 
zdravljenju alergijskega rinitisa in preprečevalce (glukokortikoidi 
in antilevkotrieni)  – pri astmi, ki je ena hujših oblik alergijskih 
bolezni.
Simptomi alergije se pogosto zamenjujejo s simptomi prehlada 
(zamašen nos, kihanje). Prehlad navadno mine po nekaj dneh, 
medtem ko lahko simptomi pri alergijski reakciji trajajo dlje, vsaj 
toliko časa, kot traja izpostavljenost alergenu. Pri alergiji (seneni 
nahod) je izcedek voden, pri prehladu postane bolj sluzast in celo 
rumen.

Bojan Potrč, mag. farm.
Lekarniška podružnica Destrnik

Tel.: 05 909 61 50
E-pošta: destrnik@lekarne-ptuj.si

Odprto: ponedeljek, sreda in četrtek: 10.00–15.00
   torek: 15.00–19.00
   petek: 8.00–13.00
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Kurenti so nas razveselili

V letošnjem letu je pustni čas napočil kar zgodaj. Že 3. februarja  
nas je obiskala velika skupina kurentov – korantov  s hudičkom iz 
okolice Ptuja in nas spomnila, da je čas za veselje. Skupino kurentov  
iz različnih vasi iz okolice Ptuja sestavljajo večno mladi kurenti, 
mladi kurenti in pripravnik, ki je sedaj hudiček, s povezovanjem 
skupine se zelo trudi Franc Murko, pri prevozu mu pomaga sin 
Dušan, harmoniko raztegne Marjan Tašner, za ohranitev kulturne 
dediščine skrbita Srečko Podhostnik in Marjan Bombek, za stike 
z gledalci Mitja Podhostnik in Danijel Horvat, za pripomočke pa 
poskrbi Žan Čuš.
Veselo druščino druži veselje do kurentovanja, med letom se 
nekateri niti ne srečajo, drugi pa  so sosedje ali prijatelji.
Najprej so razveselili starejše občane v domu na Škofljici, ki so z 
njimi srečali prvič. 
Osnovna šola Škofljica je že stara znanka kurentov, ravnatelj g. 
Brunšek je zanje pripravil tudi vprašanja, na katera je v pojoči 
prleščini odgovoril Franc Murko, pa še kaj je dodal. Naslednja 
postaja je bila osnovna šola Velike Lašče. V Grosuplju smo nastopili 
na Adamičevem trgu, kamor smo prišli skozi značilni grosupeljski 
drevored v organizaciji društva Drevored. Prišli so šolski otroci 
s svojimi učiteljicami in dedki ter babice z vnuki. Zelo radi so 
poskusili kurentove kape in prisluhnili razlagi kurentov, iz česa je  
narejena kurentija, ter o poteku kurentovanja. 
Obiskali smo še dom starejših Grosuplje. Naslednji nastop je bil 
pred Skednjem na Pijavi Gorici, kamor so občani že prihajali iz 
različnih smeri in vseh krajev v občini.  Tudi predstavnike občine 
smo letos povabili na Pijavo Gorico, ker je oblačenje oprave in 
oprtanje zvoncev kar zamudno opravilo. Občudovali so ples 
kurentov in se pogovorili z njimi, ko so sneli kape.  
Nato so kurenti tekli do Gostilne Čot, za gledalce je to res lep 
pogled in tudi zvonci v teku krasno zvenijo, za kurente pa je zelo 
fizično naporno. Ko so tekli po pločniku, so s svojim zvonjenjem 
vzbudili precej  pozornosti avtomobilistov v popoldanski koloni. 
Mnogi so jim mahali,  jih fotografirali in se čudili, da jih vidijo pri 
nas. 
Novih moči so si nabrali v Gostilni Čot, kjer so jih bogato pogostili, 
kot se za tako pomembne pustne like spodobi. Našo skupino 
kurentov je spremljal hudiček, ki je že pripravnik za kurenta, 
skupini pomaga in se uči oblačenja ter  nastopanja. Ta  skupina 
tudi rada zapoje, tako da so s Čotovimi pevkami hitro našli skupen 
jezik oziroma skupno pesem. 
Za spomin so kurenti pustili svojo maskoto. Tudi mi smo se jim 
zahvalili za obisk, jim zaželi lepo kurentovanje in jih povabili, da 
nas  naslednje leto ponovno obiščejo.

Tončka Pal 
Društvo Ravnovesje Pijava Gorica
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V spomin

Antonu Sevru
z Drstelje 9

15. 3. 2016 mineva 3 leta bolečine, odkar nas je zapustil dragi 

mož, oče, dedek, pradedek in tast.

Hvala vsem, ki prinašate cvetje in prižigate svečke. 

Žalujoči vsi njegovi

Obvestilo uredništva
Članke in oglase za 2. številko časopisa Občan oddajte do petka, 22. aprila 2016, (kasneje le po predhodnem dogovoru z uredništvom) ali 
pošljite na naslov Občan, Vintarovci 50, 2253 Destrnik; elektronski naslov: obcan@kreativne-resitve.eu. Članki naj bodo napisani v enem 
od urejevalnikov besedil in shranjeni s končnico *.doc. Fotografij ne lepite v besedilo, ampak jih pošljite v priponki s končnico *.jpg. Članki 
naj bodo kratki in jedrnati, dolgi največ eno stran. Za daljše članke si uredništvo pridržuje pravico do krajšanja ali zavrnitve objave.
Članke z žaljivo vsebino in napisane v nasprotju s Kodeksom novinarske etike bo uredništvo zavrnilo ter o tem obvestilo avtorja. 
Anonimnih pisem ne objavljamo. Pisma za rubriko Pisma bralcev oddajte elektronsko, lastnoročno podpisan izvod pisma pa pošljite ali 
oddajte na sedežu uredništva Časopis Občan, Vintarovci 50, 2253 Destrnik.
Prosimo, da pri fotografijah dosledno navajate avtorje, da bi se izognili kršenju avtorskih pravic. Če avtor fotografij ne bo naveden, bomo 
smatrali, da so te avtorsko delo pisca članka.
Besedila in fotografije oddajte v elektronski obliki. Nenaročenih fotografij in besedil ne vračamo.

Uredništvo
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V spomin
6. februarja mineva 15 let, odkar se je 
poslovil naš dragi mož, oče, dedek, 
brat in stric 

Stanislav Holc
8. 11. 1947–6. 2. 2001

iz Placarja

Ko tvoje želimo si bližine,
gremo tja, v ta mirni kraj tišine,

tam srce se tiho zjoče,
saj te več med nami ni.

Čeprav tvoj glas se več ne sliši,
beseda tvoja v nas živi,

povsod te čutimo mi vsi.
Med nami si!

Vsi tvoji najdražji

Ni več te na dvorišču, ne v hiši,

nič več glas se tvoj ne sliši.

Solza, žalost, bolečina te zbudila ni,

a ostala je tišina, ki močno boli.

V spomin
31. decembra je minilo 20 let, odkar nas je zapustil naš dragi 

mož, tast in dedek

Franc Murko 
Dolič 14, Destrnik

Hvala vsem, ki se ga spominjate z lepo mislijo, se ustavite ob 

njegovem grobu in mu prinašate cvetje ter prižigate sveče.

Tvoji najdražji

Tihi, tihi je naš dom,
odkar te več ni,
bolečina neizmerna v prsih tli,
pa vendar misel nate
od jutra do pozne noči
nam daje moči.
Rad imel si sonce, veter in polje, 
življenje in nas vse.
Čeprav ti tega zdaj ne veš,
mi še vedno imamo radi te.

V spomin
1. januarja je minilo 8 let, odkar nas je za vedno zapustil
dragi mož, oče, dedek in tast

Marjan Horvat
iz Destrnika

Hvala vsem, ki se z lepo mislijo spomnite nanj in mu prižgete 
svečko.

Njegovi najdražji
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Nina Zorman

Tradicionalni obisk  
korantov pri Lackovih

Člani Društva korantov Destrnik so na pustno soboto tradicionalno 
obiskali Turizem na vasi Lacko in domačim ter njihovim gostom 
z glasnim truščem, ki so ga povzročali zvonci, zaželeli dobroto, 
veselje, življenjsko vedrino in modrost. Koranti imajo v naših 
krajih prav poseben položaj in status – v času med svečenico in 
pepelnico so postali del vsakdanjika. Tako kot se spodobi, so jih 
po glasnem kurentovem skoku Lackovi prijazno pogostili. Lackovi 
so povedali, da so obiska kurentov veseli in jih vedno pogostijo, 
saj je lik kurenta močno povezan z življenji ljudi in tesno prepleten 
z izročilom naših prednikov, ki se je ohranilo do današnjih dni. 
Povedali so še, da stremijo k negovanju starih običajev in navad, 
ker so ponosni na delo naših prednikov, ker ljubijo svoj kraj ter 
okolico. 
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V Turističnem društvu Destrnik ohranjajo staro tradicijo vaških 
balov ob pustnem času. Vsako leto bal za občane in obiskovalce 
od drugod pripravijo v eni od vasi ali zaselkov naše občine. Letos 
so ga pripravili vaščani Ločkega Vrha. 
Tokratni, že 10. bal je potekal v soboto, 6. februarja, v Volkmerjevem 
domu kulture. Domačini so prikazali stare kmečke običaje druženja 
in zabave ob dolgih zimskih večerih. Nadeli so si stara oblačila in 
prikazali, kako so nekoč združili delo in zabavo, obiskovalcem pa 
postregli s tradicionalno hrano in pijačo ter poskrbeli za pristno 
zabavo. 
Vaščani Ločkega Vrha so prikazali, kako so nekoč prebirali orehe, 
luščili koruzo in se na hudomušen način zbadali med seboj. Ker 
v časih, ko še ni bilo televizije, telefonov in interneta, niso imeli 
stikov drugače, kot če so se družili v živo, so si lahko samo na 
tak način izmenjali informacije ali po domače »pošimfali« ter 
izmenjali trače. Prav tako pa so izvedeli »kdo v vesi se komu 
dopade«. Kmečkim opravilom in norčavosti je sledilo petje ob 
spremljavi harmonike ter vsem dobro znan »pojštertanc«, ki so se 
mu pridružili obiskovalci v dvorani. 
Na pustno soboto, ki je bila letos nekoliko prej, a zato temperature 
niso bile nič nižje, je bilo vzdušje odlično. Zbrani so plesali in uživali 
ob mizah, bogato obloženih s pustnimi dobrotami. Predsednik 
Turističnega društva Ivan Hauptman ni skrival zadovoljstva ob 
odlično izpeljanem balu, župan Vladimir Vindiš pa je dobil idejo, 
kako napolniti destrniški vrtec, saj so vaščani skozi prikaz kmečkih 
opravil večkrat šegavo pripomnili, da so se pozimi včasih v temi 
greli s »trdim gorivom«. 

Turistično društvo Destrnik se vsem vaščanom Ločkega Vrha 
zahvaljuje za trud in vloženo energijo ter dobro voljo ob pripravi 
10. bala. Na svidenje do naslednjega leta.

Tanja Hauptman

10. bal vasi Ločki Vrh

Tanja Hauptman

Koline – domači praznik
V starih časih so se ljudje zelo veselili kolin, saj so se ob tej 
priložnosti najedli mesa, ki nekdaj na krožniku ni bilo vsak dan. 
Praznik kolin, poleg trgatve, na kmetih še danes velja za enega od 
največjih praznikov. Na dan, ki ga določijo za zakol prašiča, se na 
kmetiji običajno zbere  množica ljudi. Hkrati je to tudi dogodek, 
ki povezuje vso družino, saj morajo za delo poprijeti prav vsi 
družinski člani. Tudi otroci so se včasih veselili kolin. Prašiča so 
držali za rep, saj bi sicer po starem verovanju lahko ušel. 
Na tretjo soboto v januarju so v Turističnem društvu Destrnik 
pripravili že druge koline, ki bodo prav gotovo postale 
tradicionalne. 
Mesarji, pomagači in kuharice so že zjutraj začeli z otvoritvenim 
opravilom – s pitjem »šnopsa« ter kave. Nato so se podali do kmetije 
Marice in Viktorja Žampa v Levanjce, ki sta društvu podarila lepega 
rejenega prašiča. Kot se za koline spodobi, morajo trajati cel dan, 
zato tudi tokrat ni bilo drugače. Kuharice so pripravile pečeno kri 
in jetra ter pečenko. Mesarji so delali kašnate in mesene  klobase, 
dali meso v razsol, vmes popili kozarček ali dva in čas do večerje je 
hitro minil. Prišli so »kolinšaki« in prinesli potice, pecivo ter dobro 
voljo. Po klasični večerji, značilni za koline, se je razvilo prijetno 
druženje s sproščenim pogovorom in šaljivimi igrami.
Turistično društvo se zahvaljuje Marici in Viktorju Žampi za 
podarjenega prašiča in vsem članicam ter članom, ki so s svojim 
delom pripomogli, da so druge koline uspele.
Turisti so poudarili, da predstavljajo njihove koline zaključek leta 
za vse člane društva, z namenom, da se družijo in veselijo ter 
gredo polni nove energije v turistične dogodke in obveznosti v 
novem letu. 

Ta
nj

a 
H

au
pt

m
an

Ta
nj

a 
H

au
pt

m
an



20

Anita Požegar s.p.
InfoTel.: 041 588 358
Poslovna enota: 
Trg osvoboditve 10, LENART
anita@geomera.si

D
ol

ič
 3

8,
 2

25
3 

D
es

trn
ik

, w
w

w
.g

eo
m

er
a.

si

se je šaljivo odzval župan Vladimir Vindiš ob prihodu okoli 
dvajsetih glasnih korantov in hudičkov Društva korantov Destrnik, 
ki so na pustni torek obiskali občinsko upravo. 
Koranti, ki imajo po verovanju nadnaravno moč obujanja pomladi 
in sposobnost odganjanja zime, so najprej obiskali ter razveselili 
naše najmlajše v novem vrtcu v Destrniku, nato so se napotili v 
župnišče, kjer so se okrepčali ob topli pogostitvi gospoda župnika. 
Točno opoldne so se hudički zakadili proti zgradbi občinske uprave, 
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Nina Zorman

Veseli bomo, če boste prinesli tudi denar,
kjer so naznanili prihod korantov na dvorišče. S poskakovanjem 
so ustvarjali močan trušč in s tem posebno grozeče ozračje. Kot 
je že v navadi, so v svoje ogromne kožuhe ujeli tudi vse ženske 
predstavnice občinske uprave in z njimi zaplesali kratek korantov 
ples. Tradicionalno so županu Vladimirju Vindišu predali lesen 
spominek – letos ježevko, ki ima več simbolnih pomenov; eden 
je ta, kot pravi ljubiteljski raziskovalec kmečkih pustnih šeg  in 
navad gospod Konrad Kekec, da je ježevka kurentovo orožje za 
preganjanje hudiča. 
Župan Vindiš je povedal, da upa, da bodo koranti s svojim 
prihodom prinesli srečo, zdravje in obilno letino, med drugim pa 
bi bili na občini izjemno veseli tudi denarja, se je še pošalil. Sledilo 
je druženje in pogostitev korantov ter hudičkov.  

M
iro

 K
ok

ol
N

in
a 

Zo
rm

an


